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Višji davek bi ogrozil marsikateri 
lokalni časopis

V soboto so glavno slovensko mesto po dveh 
letih in pol znova pretresale demonstracije. Svo-
je nasprotovanje zoper varčevalne ukrepe in kr-
čenje socialnih pravic so glasno izražali sindi-
kalisti, upokojenci, študenti in predstavniki ci-
vilne družbe. Sindikat novinarjev Slovenije se je 
demonstracijam pridružil zaradi nasprotovanja 
dvigu davka na dodano vrednost za tiskane me-
dije in zniževanju RTV naročnine.

V zvezi s predlogom vlade, da se davek na 
dodano vrednost (DDV) za časopise in revije 
dvigne z 8,5 na 20 odstotkov, smo svojo zaskr-
bljenost (vendar ne na demonstracijah) izrazi-
li tudi izdajatelji slovenskih lokalnih časopisov. 
Prepričani smo namreč, da bi dvig omenjene-
ga davka vse izmed nas prisilil v dodatno zni-
ževanje stroškov, tudi v zmanjševanje števila re-
dno in honorarno zaposlenih, na daljši rok pa 
bi postavil pod vprašaj preživetje marsikatere-
ga lokalnega časopisa, ki ni financiran iz javnih 
sredstev. Naštete posledice bi negativno vpliva-
le na kakovost lokalnega informiranja, saj pra-
ve alternative, razen redkih izjem, lokalni časo-
pisi nimajo.

Predlagani dvig DDV za časopise in revije bi 
bil v nasprotju s prakso v večini držav Evropske 
unije, kjer zaradi posebnega pomena tiskanih 
medijev za družbo, v kateri opravljajo temeljno 

funkcijo obveščanja javnosti, tudi v obdobju go-
spodarske in finančne krize ohranjajo nižjo ali 
celo ničelno stopnjo DDV. Članice EU na tak na-
čin izkazujejo razumevanje svobode medijev, 
obenem pa se zavedajo tudi dolžnosti, da je tre-
ba državljanom omogočiti oziroma olajšati do-
stop do informacij.

»Oblast, ki v trenutku, ko se tradicionalni me-
diji soočajo z eno najhujših kriz v svoji zgodovi-
ni, razmišlja o možnosti, da bi povišala davek na 
tisk, bi moralo biti sram. To je napačna odločitev 
v napačnem času,« je prepričan Aidan White, bi-
vši predsednik Mednarodne zveze novinarjev in 
direktor Koalicije za etično novinarstvo, ki deluje 
pod okriljem Unesca. 

Izdajatelji lokalnih časopisov ugotavljamo, da 
razumni in družbeno vzdržni argumenti za dvig 
DDV za časopise in revije ne obstajajo, zato 
smo se dogovorili, da vsak zase pozovemo po-
slance Državnega zbora RS, da vladnega pre-
dloga o dvigu omenjenega davka ne podprejo. 
Osebno naslavljam to pobudo na državnozbor-
ska poslanca iz Zgornje Savinjske doline Jako-
ba Presečnika in Janjo Napast.



Savinjske novice št. 47, 23. november 20124

Tema tedna

PROTESTI PROTI VARČEVANJU IN ZA SOCIALNO DRŽAVO

Sindikati opozarjajo s splošno stavko, 
vlada želi pogovore

Radenko Tešanović, 
predsednik Kljuba zgornjesavinjskih študen-
tov in pomočnik predsednice Študentske or-
ganizacije Univerze v Ljubljani:

»Študentska organizacija Slovenije se je pri-
družila sindikatom pri demonstracijah, moje 
osebno mnenje pa je, da gre pri vsem skupaj 
za veliko promocijo določenih zadev in oseb. 
Zato mislim, da bi se morala ŠOS odločiti za 
svojo pot, predstaviti svoje pogoje, torej tiste, ki 
so realni, in poskušati doseči kompromis. Vse 
kaže, da se zna dogovarjati samo takrat, ko 
gre za denar iz koncesij.

Seveda pa podpiram ŠOS pri opozarjanju 
na določene problematike, kot so znižanje štu-
dentske olajšave, svet Nakvis, dodatno obre-
menitev študentskega dela. Pri znižanju olaj-
šav je prizadeta celotna družina, ne le dijak 
oziroma študent, pri svetu Nakvis je nakaza-
na smer, kako bi lahko prišli do moči nad av-
tonomijo univerze, dodatna obremenitev štu-
dentskega dela pa bo prizadela tudi deloda-
jalca, ki bo zato nižal urno postavko študent-
skega dela.«

V soboto, 17. novembra, so delavci, 
brezposelni, mladi, upokojenci, kulturni-
ki in civilna družba na demonstracijah 
v Ljubljani protestirali proti politiki zate-
govanja pasu in proti varčevanju na ra-
čun socialnih pravic. Protestov, ki so po-
tekali v okviru vseevropskih demonstra-
cij pod geslom Za delovna mesta in so-
lidarnost v Evropi, se je po navedbah or-
ganizatorjev udeležilo okoli 30.000 ljudi. 
Med njimi so bili tudi Zgornjesavinjčani, 
ki pa so se demonstracij udeleževali in-
dividualno.

ZBRALI SO SE LJUDJE RAZLIČNIH 
STAROSTI IN POKLICEV

Sobotne demonstracije so organizirali Zve-
za svobodnih sindikatov Slovenije, Konfederaci-
ja sindikatov javnega sektorja Slovenije, Konfe-
deracija novih sindikatov Slovenije Neodvisnost, 
Študentska organizacija Slovenije (ŠOS) in Zve-
za društev upokojencev Slovenije. Organizaci-
je, ki so pristopile skupaj, so vlado pozvale, da 
spremeni smer in politiko ali pa odide ter izrazi-
le upanje, da bodo politiki tokratne demonstra-
cije razumeli kot resno opozorilo državljanov 
Slovenije. Organizatorji so demonstracije oce-
nili kot uspešne, saj so se jih udeležili ljudje iz 
vse Slovenije, raznolike strukture tako po staro-
sti kot poklicih.

PROTESTI PROTI ŠTEVILNIM 
SPECIFIČNIM UKREPOM

Pokojninska reforma in reforma dela sta sicer 
glavni temi pogovorov med vlado in sindikati, k 
protestom pa so organizatorje poleg nestrinjanj 
z omenjenima reformama spodbudile še števil-
ne druge problematike. Ljudje so tako v soboto 
protestirali proti uničevanju delovnih mest, brez-
poselnosti, zniževanju standardov upokojen-
cem, podiranju javnega zdravstva, izobraževa-
nja in znanosti, proti slabi banki, torej proti ukre-
pom vlade za izhod iz krize. 

Organizacije in njihovi člani so protestirali še 
proti številnim drugim vladnim predlogom in 
ukrepom, ki po mnenju protestnikov negativno 
vplivajo na slovensko družbo in življenje posa-
meznikov. ŠOS in mladi so med drugim protesti-
rali proti izključevanju mladih, neustrezni štipen-
dijski politiki, poseganju v avtonomijo univerze, 
škodljivemu varčevanju pri znanosti in izobraže-
vanju, prikriti uvedbi šolnin …

Sindikat novinarjev Slovenije se je shodu pri-
družil z nasprotovanjem krčenja medijskega 
prostora z dvigovanjem DDV za tiskane medije 

in zniževanju RTV prispevkov. V Visokošolskem 
sindikatu Slovenije so protestirali tudi zaradi pro-
tizakonitih posegov v pravice zaposlenih in pri-
stojnosti organov univerz in fakultet ter proti uki-
njanju komercialno neprivlačnih programov. 

Vsem protestnikom je bil skupen poziv vla-
di, naj neha razmišljati o uničevalnih ukrepih ter 
razslojevanju ljudi, temveč naj najde rešitve, ki 
bodo zagnale gospodarstvo.

SPLOŠNA STAVKA NI IZKLJUČENA
Na demonstracije se je iz vladne strani naj-

hitreje odzval minister za delo, družino in soci-
alne zadeve Andrej Vizjak. Ta je dejal, da vla-
da demonstracije vsekakor jemlje kot opozo-

rilo, kot stališča zlasti sindikatov v zvezi z do-
gajanjem v Sloveniji in drugje. A po njegovem 
mnenju demonstracije težav v državi ne bodo 
rešile, zato bo dialog še naprej potreben, zla-
sti glede ključnih dveh reform, pokojninske re-
forme in reforme trga dela. Po mnenju Vizjaka 
je sedaj čas za pogovor, sindikati pa kljub te-
mu opozarjajo, da vsesplošna stavka še ni iz-
ključena.

Tatiana Golob

Stane Podsedenšek, 
predsednik Društva upokojencev Mozirje:

»Upokojenci iz Zgornje Savinjske doline se 
demonstracij nismo udeležili v organizirani 
skupini. Do tega ni prišlo zato, ker z naše stra-
ni ne bi bilo interesa, ampak zato, ker po mojih 
opažanjih v sindikalnih vrstah ni interesa za 
upokojence iz naše doline. Dokler je sindikal-
no gibanje v dolini povezoval Andrej Kranjc, 
bivši sindikalist Območne organizacije ZSSS 
Velenje, je sindikat upokojence redno vključe-
val v svoje aktivnosti, sedaj žal tega ne more-
mo več reči. Nad odnosom do upokojencev v 
Zgornji Savinjski dolini sem zato razočaran še 
toliko bolj, ker vem, da se na republiškem nivo-
ju zvezi sindikatov in upokojencev močno po-
vezujeta in dobro sodelujeta. Tukaj, v naši do-
lini, pa očitno tega nismo vredni.«

(Foto: CMS)

(Foto: ŠS)
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POPLAVE V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Škode za skoraj 14 milijonov evrov
Po pričakovanju je škoda, ki so 

jo povzročile katastrofalne popla-
ve v naši dolini, veliko višja, kot 
so kazale približne prvotne oce-
ne. Marsikje so se posledice po-
kazale v vsej obširnosti šele nekaj 
dni kasneje, a še vedno ni konec, 
saj bodo razmočena zemljišča še 
drsela in se bodo plazovi in udori 
še nadaljevali, posebej ob večjem 
deževju.

Podatke o škodi v naših občinah 
je zbrala Razvojna agencija Savinj-
ske regije in znaša za Zgornjo Sa-

oglede in popis škode na ustreznih 
obrazcih.

Posamezne komisije bodo oce-
njevale škode nastale v gozdovih, 
na vodotokih, na kulturni dedišči-
ni, na individualnih in skupnih sta-
novanjskih stavbah in na državnih 
cestah ter tudi na kmetijskih go-
spodarstvih. Komisije morajo po-
datke vnašati v obrazce in v poseb-
no spletno aplikacijo imenovano 
AJDA. Popis mora biti zaključen do 
5. decembra letos.

Marija Lebar

Občina Gornji Grad 3,200.000 evrov

Občina Ljubno 4,000.000 evrov

Občina Luče 1,000.000 evrov

Občina Mozirje 2,410.000 evrov

Občina Nazarje 1,000.000 evrov

Občina Rečica ob Savinji 1,700.000 evrov

Občina Solčava    400.000 evrov

OBČINA LJUBNO

Začasni most bo postavila 
Slovenska vojska

Most je prevozen za lažji promet. (Foto: Marija Lebar)

V Zgornji Savinjski dolini je imela 
najvišjo škodo v minulih poplavah 
občina Ljubno. Med drugim je od-
neslo kozolec in del ceste, ki preko 
Pažetovega mostu vodi proti Rast-
kam. Delno so cesto že sanirali, da 
je prevozna za promet, vendar z 
omejitvijo do treh ton. 

Kot je povedal direktor občinske 
uprave Blaž Presečnik, bo podje-
tje Nivo Eko še v tem tednu pripra-
vilo temelje za pontonski most. Te-
ga bodo nato postavili za to uspo-
sobljeni pripadniki Slovenske voj-
ske.

Marija Lebar

VELIKA ŠKODA ZARADI POPLAV TUDI NA GOZDNIH CESTAH

Preliminarna ocena škode je blizu 700.000 evrov
Katastrofalne poplave, ki so v 

tem mesecu med drugimi prizade-
le Zgornjo Savinjsko dolino, so ve-
liko škode povzročile tudi na goz-
dnih cestah. Preliminarna ocena 
je, da je škode za 671.300 evrov, je 
povedal vodja odseka za gozdno 
tehniko na nazarski območni enoti 

Zavoda za gozdove Slovenije mag. 
Tomaž Gerl. »Škoda po natančnem 
popisu bo po vsej verjetnosti še ve-
čja, saj se bo samo v občini Gor-
nji Grad ta številka po prvotni oce-
ni dvignila za skoraj enkrat,« je do-
dal Gerl. 

Največja škoda je ocenjena v 
treh občinah, na Ljubnem ob Sa-
vinji, kjer po prvih ocenah znaša 
248.000 evrov, v Lučah 192.000 
evrov in v Gornjem Gradu 105.000 
evrov, s tem da je že sedaj znano, 
da bo po popisu škoda skoraj sto 
tisočakov večja. V ostalih občinah 
znaša škoda med 21 in 48 tisoč 

evrov. Točen popis škode, ki ga bo-
do na zavodu opravili do konca te-
ga meseca, občine do 5. decem-
bra, bo zajemal objekte gospodar-
ske infrastrukture (javne in gozdne 
ceste). Ti objekti so v registru jav-
ne infrastrukture in imajo svojo evi-
denčno številko, je pojasnil Gerl. 

Gozdne vlake v to ne spadajo, 
saj so del gozda. Škoda na goz-
du se popisuje v primerih, ko je po-
škodovan večji del gozda in je goz-
dni sestoj uničen. Takšnih prime-
rov v teh poplavah po doslej zbra-
nih podatkih ni bilo. V zadnjih letih 
na območni enoti zavoda beležijo 
le dva takšna primera, ob vetrolo-
mu na Črnivcu in pri Bočkem pla-
zu, je omenil Gerl. »Lastniki gozdov 
so večina seznanjeni, kaj lahko pri-
javijo v popisu škode, so pa prejeli 
nekaj vprašanj glede tega tako na 
krajevnih enotah zavoda kot na ob-
činah.« 

vinjsko dolino 13,710.000 evrov. 
Ocena je tako visoka, da je celjska 
izpostava Uprave RS za zaščito in 

reševanje izdala sklep, na podla-
gi katerega posebne komisije lah-
ko pričnejo opravljati individualni 

Lastniki gozdov vedo, da lahko 
škodo v gozdovih, seveda tudi na 
cestah, prijavijo na krajevni eno-
ti zavoda oziroma na občini. Goz-
darji na terenu pa tudi sami, neod-
visno od prijav lastnikov gozdov, v 
sodelovanju z občinami popisuje-
jo škodo na vseh gozdnih cestah. 

Tomaž Gerl: »Ker je potrebno čim 
prej vzpostaviti prevoznost gozdnih 
cest, seveda ni možno čakati na ko-

nec postopkov prijave škod in ukre-
pati šele potem, ko bo znano, kdo 
bo pokrival te stroške. Z občinami 
smo zato dogovorjeni, da bodo fi-
nancirale najnujnejša dela za vzpo-
stavitev prevoznosti cest s sredstvi 
iz rezerv. Koliko bodo potem obči-
ne prejele od države za odpravo po-
sledic tokratnih poplav, pa je težko 
predvidevati in ocenjevati.« 

Štefka Sem

Gozdna cesta Ložekarjeva uta-Klemenče trate na Solčavskem je ena 
mnogih, ki jim hudourniki niso prizanesli. (Foto: Štefan Bezovnik)
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OBČINA REČICA OB SAVINJI

Trnovčka brv včeraj in nikdar več

Trnovčko brv je zadnja povodenj dokončno opustošila. 
(Foto: Jože Miklavc)

Več kot 50 let staro leseno tr-
novčko brv na jeklenicah je za-
dnja povodenj dokončno opustoši-
la do te mere, da je bila potrebna 
demontaža dobršnega dela nosil-
ne konstrukcije pohodnega dela. 
Brvi tako ni več, na mestu iz sme-
ri Trnovca je sedaj prepoved upo-
rabe brvi označena in »zaplanka-
na« zaradi preprečitve padca oseb 
z višine, na obeh odcepih z glavnih 
cest pa ni nobenih označb o nepre-
hodnosti. 

Ker je inšpekcija po poplavi za-
prla tudi most v Spodnji Rečici, so 
bili krajani z desnega brega Sa-
vinje tako primorani na mnogo 
daljši obvoz skozi naselje Nazar-
je. Obratno je to pomenilo, da tudi 
prišleki iz smeri Ljubnega ali Mo-
zirja niso vedeli o možnem obvo-

zu nič, dokler niso prišli do trnovč-
ke brvi ali do zaprtega mostu v 
Spodnji Rečici, kjer so se posle-
dično pogostokrat drenjali števil-
ni vozniki. 

V tem in podobnih ukrepih bi 
»nadzornik« oziroma upravljavec 
cest ter komunalnih objektov sku-
pne rabe moral ob zaprtju določi-
ti in postaviti označbe o obvoznih 

poteh in cestah, ne le fizično zapo-
ro z verigo ter prometnim znakom 
o prepovedi prometa preko mostu 
v Spodnji Rečici. 

Medtem so most ponovno od-
prli za promet z omejitvijo obre-
menitve. Ostaja pa javno izreče-
na prošnja župana občine Reči-
ca ob Savinji Vinka Jeraja, da na-
proša vse prizadete zaradi od-
stranitve trnovčke brvi in gradnje 
mostu na istem mestu k potrebni 
strpnosti in sodelovanju z izvajal-
cem del. Ob letu dni bi naj bile ta-
kšne težave že pozabljene. V mi-
nulih dneh so namreč kljub sla-
bemu vremenu in naraslo Savi-
njo gradbinci pričeli s pripravljal-
nimi deli za izgradnjo trnovčkega 
mostu.

Jože Miklavc

PODJETJE PETERNEL PREBOLD

Nove trgovine v dolini
Podjetje Pekarna, slaščičarna, 

trgovina, bar, Natalija Peternel s.p. 
iz Prebolda bo v naši dolini odpr-
lo dve novi trgovini. Prodajalni bo-
sta v Lučah, ki jo bodo odprli v to-
rek, 27. novembra, in na Ljubnem 
ob Savinji. Gre za živilske trgovine 
podjetja Peternel. Po besedah Na-

talije Peternel bodo tudi trgovino na 
Ljubnem odprli v najkrajšem času. 
Hkrati je podjetnica povedala, da v 
Nazarjah, kjer je bila Tuševa franši-
zna trgovina, njeno podjetje ne bo 
več imelo prodajalne, tudi novi tr-
govini ne bosta Tuševi franšizi.

ML

GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINSKE DOLINE 

Gasilci potegnili črto pod svoje delo v poplavah

Na sestanku so si bili enotni, da je bilo ukrepanje ob poplavah pravočasno 
in ustrezno. (Foto: Marija Lebar)

V radmirskem gasilskem domu 
je poveljnik zgornjesavinjske ga-
silske zveze Slavko Bric v petek, 9. 
novembra, sklical sestanek povelj-
nikov poveljstev in gasilskih dru-
štev. Namen sestanka, ki sta se 
ga udeležila tudi predsednik zve-
ze Janko Žuntar in regijski povelj-
nik Nikolaj Vihar, je bil pregled ga-
silskih aktivnosti v času poplav.

Poveljnik Bric je k besedi pozval 
najprej poveljnike občinskih povelj-
stev Gornji Grad, Ljubno, Nazarje in 
Rečica ob Savinji, ki združujejo po 
več gasilskih društev. V ostalih ob-
činah imajo le po eno prostovoljno 
gasilsko društvo, poročali so torej 
poveljniki društev. Vsak poročeva-
lec je na kratko povzel čas in način 

intervencij in nato tudi ukrepov za 
sanacijo posledic poplav.

Skoraj brez izjeme so bili povelj-
niki zadovoljni s sodelovanjem žu-
panov in štabov civilne zaščite. Za 
dobro se je izkazalo na predhodnih 
vajah usklajeno delovanje radijskih 
zvez, saj so telefoni odpoveda-
li. Prav tako so pohvalili delovanje 
svojih članov in uspešno koordina-
cijo. Ponekod so uspešno interve-
nirali tudi sami občani. Tak primer 
je bil v Potoku, kjer imajo črpalke in 
se ukrepanja lahko lotijo takoj. Prav 
tako se je za uspešno izkazalo obli-
kovanje gasilskih trojk po nekaterih 
naseljih. Gasilska trojka v Šmihelu 
je tako že pred prihodom mozirskih 
gasilcev ukrepala in iz ogroženega 

gospodarskega poslopja pomaga-
la odstraniti živino.

V analizi se je izkazalo, da so svo-
jo vlogo odigrali tudi osveščeni ob-
čani. Mnogi, ki niso imeli sami doma 
poplave, so priskočili na pomoč osta-
lim. Spet drugi so klicali gasilce, ko ni-
ti ni bilo potrebe. Črpanje vode iz pro-
storov, ko ta še narašča, je namreč 
nesmiselno, saj priteka vedno nova. 

Nekateri so vodno ujmo tudi 
podcenjevali. Tako je v Šmartnem 
ob Dreti voznik traktorja, ker v vo-
di ni videl cestišča, zapeljal v jarek. 
Na prikolici je prevažal dve ženski, 
ena od njiju je bila noseča, in otro-
ke. Kdo ve, kako bi se vse skupaj 
končalo, če ne bi ustrezno ukrepa-

li trije šmarški gasilci in rešili vozilo. 
Kot je povedal poveljnik savinjsko-
šaleške regije Nikolaj Vihar, je ga-
silce Aleša Brica, Blaža Brica in To-
maža Farkaša predlagal za prizna-
nje Gasilske zveze Slovenije.

Po besedah Slavka Brica je si-
cer v vseh dneh tako v intervencijah 
kot v sanaciji sodelovalo 925 zgor-
njesavinjskih gasilcev, ki so opra-
vili 12.225 ur prostovoljnega de-
la. Marsikdo od njih je za to dal ce-
lo dopust. Zahvalil se je vsem za po-
žrtvovalnost, prav tako pa gasilcev 
iz Gasilske zveze Ljubljana in eno-
tam Slovenske vojske, ki so prisko-
čile na pomoč. 

Marija Lebar
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NADOMESTNE VOLITVE V OBRTNO-PODJETNIŠKI ZBORNICI SLOVENIJE

Janez Kaker postal prvi mož zbornice

Janez Kaker: »Če ne bi imel 
upanja, da se bo stanje v zbornici 

izboljšalo, ne bi kandidiral.«

Na 11. izredni seji skupščine OZS je 88 poslancev na tajnem 
glasovanju izvolilo novo vodstvo zbornice. Osnovna programska 
izhodišča, ki jih je po izvolitvi predstavilo novo vodstvo, so zagota-
vljanje enotnosti vodstva zbornice in zborničnega sistema, vzpo-
stavitev dialoga s političnimi strankami na formalni ravni, zagota-
vljanje transparentnosti odločanja ter poslovanja in prilagoditev 
sistema za prehod na prostovoljno članstvo. Vsi organi so izvolje-
ni za mandatno obdobje do konca leta 2014.

OBČINA MOZIRJE

S protipoplavnimi vrečami niso kovali dobička, 
želeli so pomagati

Roman Čretnik ml. je povedal, da so vsi, ki so skrbeli za protipoplavne 
vreče, želeli sokrajanom le pomagati. (Foto: CMS)

V zvezi z govoricami, ki so se 
zadnje dni spletle okoli nabave in 
razdeljevanja protipoplavnih vreč 
v občini Mozirje, smo se za poja-
snila obrnili na župana Ivana Su-
hoveršnika. Ta nam je povedal ne-
kaj osnovnih informacij in nas na-
potil do Romana Čretnika mlajše-
ga, podpredsednika PGD Mozirje 
in namestnika poveljnika tukajšnje-
ga štaba civilne zaščite.

Štab CZ Mozirje je v ponedeljek, 
5. novembra, okoli pol enajste ure 
dopoldan, ko je začela voda popla-
vljati tudi Mozirje, prejel več klicev 
občanov za protipoplavne vreče. 
Ker teh niso imeli, so na štab CZ v 
Celje poslali zahtevek zanje, a je bi-
lo že prepozno. Voda je prestopila 
bregove in do vreč niso prišli. 

Potem ko so več dni sodelova-
li v intervencijah, so mozirski ga-
silci akcijo razdeljevanja vreč or-
ganizirali sami. Vremenska na-
poved za prihodnje dni je bila na-

ženjem šoferje in avtomehanikov 
(ZŠAM) in skupaj napolnili vreče. 
Kdor je želel, so mu vreče tudi brez-
plačno dostavili.

V letaku je bilo pojasnjeno, da 
vsako gospodinjstvo dobi po šti-
ri prazne vreče zastonj, ostale pa 
je potrebno plačati. V tednu po po-
plavi so tako razdelili 680 protipo-
plavnih vreč brezplačno, prodali pa 
700, in sicer po evro in pol. Kot pra-
vi Roman Čretnik ml., je bila prodaj-
na cena vreč in peska oblikovana 
tako, da je pokrila stroške materia-
la in obveščanja. Dobička od akci-
je ni bilo.

»Res je občina dolžna občanom 
zagotavljati ustrezno infrastruktu-
ro, ni pa dolžna ščititi zasebne la-
stnine, to morajo narediti občani 
sami,« je povedal Čretnik ml. in de-
jal, da so vsi, ki so skrbeli za proti-
poplavne vreče, želeli sokrajanom 
le pomagati.

Marija Lebar

mreč slaba in zaskrbljeni občani 
so spet spraševali po vrečah. Zato 
so gasilci poklicali podjetje z ga-
silsko opremo, ki jim je bilo pripra-
vljeno dobaviti 1.000 vreč po 50 
centov. Polovico od tega se je od-
ločila plačati občina, ostale pa ga-
silsko društvo. 

V petek, 9. novembra, so po go-
spodinjstvih v občini razdelili le-
take, v katerih so obvestili obča-
ne, da so vreče na razpolago. Vre-
če je bilo potrebno napolniti s pe-
skom. Ker vsak občan tega ne mo-
re sam, so gasilci naročili tudi pe-
sek, se povezali s skavti in Zdru-

Obrtno-podjetniška zbornica Slo-
venije (OZS) ima od četrtka, 15. no-
vembra, novo vodstvo. Za predse-
dnika upravnega odbora in pod-
predsednika OZS je bil izvoljen Ja-
nez Kaker, predsednik Območne 
obrtno-podjetniške zbornice Mozir-
je, ki je bil edini kandidat za to me-
sto. Za predsednika OZS je bil na 
nadomestnih volitvah izvoljen Alojz 
Kovšca, ki interese obrtnikov zasto-
pa tudi kot državni svetnik, hkrati je 
predsednik Območne obrtno-podje-
tniške zbornice Ljubljana-Bežigrad.

VEČINSKA PODPORA KAKERJU
Kaker je bil s podporo članov 

skupščine zadovoljen, saj je prejel 
50 glasov. S tem, ko je postal pred-
sednik upravnega odbora, je nase 
prevzel veliko breme in odgovor-
nost, a kot sam pravi, ima ob sebi 
dobro ekipo, ki mu bo pri naporih, 
da zbornico ponovno postavijo na 
mesto, ki ji pripada, pomagala po 
vseh svojih močeh. 

Hitre nadomestne volitve po raz-
rešitvi prejšnjega vodstva so bi-

tatov ni. Sedanje vodstvo pa ima 
le en interes, in to je postaviti zbor-
nico nazaj na mesto, ki ji pripada, 
ji povrniti ugled in obrtnikom nudi-
ti čim več.«

TAKOJŠNJI ZAČETEK DELA
Že v četrtek po volitvah so pote-

kali prvi pogovori, namenjeni teko-
či problematiki, je dejal Kaker. Naj-
pomembnejša je trenutno priprava 
predlogov in amandmajev k obr-
tnemu zakonu, skrb za izboljšanje 
javne podobe in mnenja o zbornici 
ter nadaljnjemu delovanju zborni-
ce. V tem tednu so dodobra pregle-
dali stanje na krovni organizaciji. 

»Če ne bi imel upanja, da se bo 
stanje v zbornici izboljšalo, se prav 
gotovo ne bi odločil za kandidatu-
ro. Sem človek, ki nikoli ne vrže pu-
ške v koruzo in bom naredil vse v 
tej smeri, zaupam pa tudi ljudem, 
s katerimi bomo delali z roko v ro-
ki, da imamo iste cilje. V uprav-
nem odboru bodo mladi, ambici-
ozni in nediskreditirani funkcionar-
ji, ki imajo podobne želje kot jaz in 
veselim se dela z njimi,« je omenil 
Kaker. »Zavedati se moramo, da 
le močno gospodarstvo in močno 
obrtništvo dela močno državo in 
blaginjo za državljane.«

Štefka Sem

le zelo pomembne, je omenil Ka-
ker, saj se ravno sedaj sprejema 
nov obrtni zakon, pri katerem želi-
jo aktivno sodelovati. »Spremembe 
v krovni organizaciji so bile potreb-
ne. Zadnji dve leti je bil velik pro-
blem nesoglasje med vodstveni-
mi ljudmi. Če vleče vsak na svoje, 
če ima vsak svoje interese, rezul-
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V NAZARJAH SREČANJE POSLOVNIH PARTNERJEV 

Pot do razvoja tudi v povezovanju in sodelovanju

Gostje so si najprej ogledali Bohačev toplar. (Foto: Marija Lebar)

V sredo, 7. novembra, sta Občina Nazarje in 
podjetje BSH Hišni aparati d.o.o. pripravili sku-
pno srečanje za poslovne partnerje. Srečanje je 
bilo namenjeno druženju in predstavitvi možno-
sti, ki jih gospodarski subjekti lahko najdejo v ob-
čini, vključno s kulinariko in turistično ponudbo. 
Številnim gospodarstvenikom iz zasebne sfere 
so se v Bohačevem toplarju pridružili še dva po-
slanca v državnem zboru in direktorji nazarskih 
javnih zavodov.

Zbrane je pozdravila županja Majda Podkri-
žnik, ki je poudarila pomembnost takšnih sre-
čanj in sodelovanja, saj lahko veliko pripomore 
k razvoju občine in lokalnega okolja. Predstavila 
je ponudbo kmečke tržnice. O kakovosti ponud-
be so se lahko prisotni prepričali pri degustaciji, 
ki je bila zanje pripravljena. 

Boštjan Gorjup, direktor področja gospodar-
jenje v BSH, je povedal, da so podobna druže-
nja pri njih v navadi že dalj časa. Prinašajo mo-
žnosti poglabljanja medsebojnih odnosov in na-
vezave tesnejših poslovnih vezi. V svojem nago-
voru ni zaobšel nedavnih poplav, s katerimi so 
se spoprijeli tudi v podjetju, a izgubili le dve iz-
meni, že v torek so delali normalno. »Taka dru-
ženja so še bolj potrebna v času preizkušenj, kot 
so bile nedavne poplave,« je med drugim pove-
dal Gorjup.

V imenu nemškega dela vodstva podjetja je 
navzoče nagovoril direktor tehničnega področja 
Peter Eisermann. Izrazil je veselje nad odprtostjo 
tukajšnjih ljudi in namero, da se z zanimivostmi, 
ki jih nudi občina in dolina, čim bolje seznanijo. 
Besedo sta povzela še podpredsednik v držav-
nem zboru in poslanec Jakob Presečnik in po-
slanec Jožef Kavtičnik.

Po toplarju so se obiskovalci sprehodili ob 
vodenju Barbare Šoster Rutar iz Muzeja Vr-
bovec. Kasneje so obiskali še sam muzej in 
frančiškanski samostan. Župnik Franc Kovše 
je obiskovalcem predstavil številne dragoce-
nosti, ki jih je najti v samostanu, predvsem v 
knjižnici. 

Marija Lebar

EKOLOŠKO KMETOVANJE NA SOLČAVSKEM

Pirini keksi zaščitni znak ekološke turistične kmetije 
Vse več kmetij se odloča za ekološko kmeto-

vanje, čeprav je le-to povezano s pridobivanjem 
številnih dovoljenj in močno birokracijo. Na Sol-
čavskem je tretjina kmetij ekoloških, saj v tem vi-
dijo dolgoročno prihodnost kmetovanja. Med te-
mi je tudi kmetija Ramšak, ki leži ob panoramski 
cesti. Ramšakova gospodinja Helena Krivec pa 
ni le pobudnica ekološkega kmetovanja na do-
mači kmetiji, ampak je letos prejela znak kako-
vosti za ekološke pirine kekse na stroj na ocenje-
vanju dobrot slovenskih kmetij na Ptuju. 

ZNAK KAKOVOSTI
Za kekse je Krivčeva že tretje leto dobila vse 

točke s strani komisije in letos tudi znak kako-
vosti. »Komisiji so morali biti res všeč,« je meni-
la Krivčeva, ki je recept za kekse na stroj spre-
menila v toliko, da so iz pirine moke, dodan jim 
je ekološki trsni sladkor, razen teh dveh sestavin 
in začimb pa vse ostale sestavine izhajajo iz do-
mače ekološke kmetije. »Še najboljši okus ima-
jo, kadar jih spečem v krušni peči po peki kru-
ha,« je še dodala in povedala, da krajevna trgo-
vina skrbno drži na zalogi določene ekološke se-
stavine, nekatere, kot sta pirina moka in olje, jim 
v zadnjem času dostavljajo na dom, nekaj pa se 
najde v okoliških trgovinah.

ZAČETNIKI EKOLOŠKEGA KMETOVANJA
Kot ena prvih ekoloških kmetij na Solčavskem 

so pri Ramšaku orali ledino na tem področju. 
Potrebno je bilo pridobiti številna dovoljenja in 
certifikate, da je kmetija dobila naziv ekološka. 
Tako je že od leta 1999 in po dobrem desetletju 

svoj posel že dobro obvladajo. Pridobili so cer-
tifikat za pridelavo in predelavo ekoloških izdel-
kov, s pomočjo registrirane dopolnilne dejavno-
sti lahko prodajajo tudi nagrajene kekse. 

»Največ keksov prodam doma, tudi v Centru 
Rinka se dobro prodajajo, trenutno se za proda-
jo dogovarjam tudi z ekološko trgovino v Ljublja-
ni. Tudi za ostale pridelke, kot so sadje, zelenja-
va, mlečni izdelki, domača jajca imamo stalne 
stranke,« pove Krivčeva, ki se je v Podolševo pri-
možila s kmetije v Šmihelu.

GOSTJE Z VSE EVROPE
Po mnenju sogovornice je prihodnost v ekolo-

škem kmetovanju, predvsem za tiste kmetije, ki 
živijo v neokrnjenem okolju. Meni, da je zastru-
pljanje pridelkov z raznimi škropivi in strupi na 
takšnem območju neumno. Okus ekološko pri-
delane hrane se občuti in gostom na kmetiji je to 
zelo pomembno. Pri Ramšakovih, kjer na kmetiji 
poleg gospodinje Lenke in njenega moža poma-
ga še sin in njegova punca, so se hkrati z ekolo-
ško pridelavo lotili tudi turizma na kmetiji in go-
stov jim ne manjka. 

Sezona res ne traja več kot tri mesece, a v 
tem času jih obiskujejo turisti z vse Evrope in tu-
di drugih delov sveta. »Za nekatere goste je ne-

Helena Krivec je za pirine kekse letos prejela 
znak kakovosti na dobrotah slovenskih kmetij na 

Ptuju. (Foto: Štefka Sem)
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pojmljivo, da skoraj vse pridelamo 
doma. Radi si ogledajo, kako mol-
zemo krave in predelujemo mleko, 
pa tudi v kuhinji se radi pridružijo, 
ko delam specialitete, kot so štru-
klji, potica … Vrtnine so velikokrat 
predmet zanimanja, predvsem so-
lata, ki jo prinesem v kuhinjo in se 
potem znajde na mizi.«

EKOLOŠKI JEDILNIK
»Med gosti na naši kmetiji je ve-

liko vegetarijancev, le-ti dajo veli-
ko poudarka na zdravo hrano in 
aktiven dopust, kar v naših krajih 

ni težko združiti. Priložnosti za ra-
zne športe in rekreacijo je na Sol-
čavskem dovolj,« ocenjuje Krivče-
va. Gostom enkrat tedensko ponu-
dijo ekološki jedilnik, na njem so 
vsi izdelki z oznako eko. V kolikor 
ne uspejo zagotoviti dovolj svojih 
pridelkov, le-te kupujejo na drugih 
ekoloških kmetijah, tako da dvoma 
o pristnosti ni. 

»Naša specialiteta je tudi sezon-
ski krožnik, poleti je veliko sveže ze-
lenjave, pozimi kisla repa, zelje in 
koline. Glede na to, da v Sloveniji 
veliko propagiramo slovenske spe-

cialitete, se trudim, da gostom po-
strežem tako s pristnimi solčavski-
mi jedmi, kot potico, ki je drugje ne 
poznajo, pa štruklji, žlinkrofi … Sa-
vinjski želodec je ena teh specia-
litet, je pa res, da je vsi gostje ne 
sprejmejo enako, je pač specifič-
nega okusa.«

ŽELJA PO POVEZOVANJU
»Ekološka pridelava se prične z 

ekološkim semenom. Pridelek je 
manjši kot pri običajni pridelavi, za-
to prav gotovo vsega ne moremo 
pridelati doma. Pogrešamo dosta-

vo določenih pridelkov, saj so ne-
kateri pozni zaradi nadmorske viši-
ne, na kateri živimo, drugih pridela-
mo premalo, toda ta praksa pri nas 
še ni zaživela,« razmišlja Krivčeva, 
ki si rada ogleda katero od ekolo-
ških kmetij v Sloveniji. S solčavskim 
aktivom kmečkih žena rada sode-
luje na krajevnih prireditvah in na 
raznih dogodkih po Sloveniji. Pro-
stega časa tako ostaja malo, na-
menjen je družini in pa birokraciji, 
katere pri ekološkem kmetovanju 
ni malo.

Štefka Sem

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI

Predsednica območne izpostave je Tadeja Robnik

Robnikova upa na še večje 
medsebojno povezovanje kulturnih 
društev v Zgornji Savinjski dolini.

Po junijskem odstopu vodstva 
mozirske območne izpostave Jav-
nega sklada RS za kulturne dejav-
nosti (JSKD), so bile v četrtek, 15. 
novembra, ponovne volitve. Člani 
sveta so za predsednico soglasno 
izvolili Tadejo Robnik, podpredse-
dnik je postal Tomaž Čretnik. Stro-
kovni sodelavki velenjske izposta-
ve JSKD Tatjana Vidmar in Simona 
Zadravec, ki bosta namesto upoko-
jene vodje izpostave Ivane Žvipelj 
nadaljevali njeno delo na mozirski 
območni izpostavi, sta predsedni-
ci in podpredsedniku zaželeli obilo 
uspešnega dela in izrazile željo po 
dobrem sodelovanju z vsemi člani.

Predsednica Tadeja Robnik je 
dejala, da je prepričana v dobro 
sodelovanje tako z Vidmarjevo 
in Zadravčevo kot vsemi ostalimi 
člani sveta. Zadovoljna je, da se 
je kljub mračnim napovedim gle-
de delovanja (oziroma nedelova-
nja) območne izpostave našla re-
šitev in se bo kulturno dogajanje 
na tem področju ohranilo v isti 
meri, mogoče se bo celo izboljša-
lo. »Potrebno bi bilo še boljše po-
vezovanje kulturnih društev, saj 
smo si lahko v veliko pomoč gle-
de medsebojnega svetovanja na 
podlagi izkušenj,« je omenila no-
va predsednica. 

V načrtu imajo večjo poveza-
nost tudi glede priprave dogodkov. 
Sedaj se usklajujejo le v februarju, 
ki je zaradi meseca kulture najbolj 
pester s kulturnimi dogodki, odslej 
bi radi usklajevali prireditve preko 
celega leta. Na seji so tudi pregle-
dali plan dela, vsi člani pa so poka-
zali veliko željo, da se v Zgornji Sa-
vinjski dolini še poveča kulturno ži-
vljenje. Podpredsednik Tomaž Čre-
tnik je dodal, da je na skladu zapi-
hal sveži veter, ki daje veliko upa-
nja članom, da bodo uspešno na-
daljevali z delom na kulturnem po-
dročju.

Štefka Sem

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Simon Koštrun je bil izvoljen za novega 
predsednika

Simon Koštrun meni, da bodo v 
klubu pod njegovim vodstvom prav 
tako aktivni kot do sedaj. 
(Foto: Štefka Sem) 

Na nedavnem občnem zboru 
Kluba zgornjesavinjskih študen-
tov so člani kluba izvolili novo vod-
stvo. Do spremembe je prišlo na 
mestu predsednika kluba. To funk-
cijo bo prevzel Simon Koštrun, štu-
dent prvega letnika Fakultete za 
računalništvo in informatiko Uni-
verze v Ljubljani. Z novim letom 
bo nasledil Radenka Tešanovića, 
ki klub vodi štiri leta, sedaj pa bo 
prevzel funkcijo predsednika nad-
zornega odbora in bo v klubu še 
aktiven predvsem z nasveti, saj so 
njegove izkušnje na tem področju 
zelo bogate. 

Koštrun meni, da bo s pomočjo 
vodstvenih članov in nasveti do-
sedanjega predsednika lahko do-

bro nadaljeval z že vpeljanimi ak-
tivnostmi. V decembru čaka novo 
vodstvo delovni vikend, ki je hkra-
ti primopredaja poslov. Udeležilo 
se ga bo okrog 25 sedanjih in nek-
danjih vodstvenih članov kluba. V 
delovno-družabnem vikendu bodo 
proučili pretekle projekte in delo ter 
načrte za prihodnje leto, novo vod-
stvo pa bo z delom uradno pričelo 
po novem letu. 

Študentje so bili v jesenskem 
času aktivni predvsem na podro-
čju pridobivanja članstva, pripra-
vili so spoznavni večer v Ljublja-
ni in brucovanje v Radmirju. V de-
cembru se bodo pridružili štu-
dentom medicine pri osvešča-
nju v boju proti AIDS-u ter poleg 

delovnega vikenda pripravili še 
silvestrovanje, tokrat v Bratisla-
vi. Nekateri projekti kluba se bo-
do nadaljevali, dodali bodo no-
ve, med temi bodo v sodelovanju 
z ljubenskim kulturnim društvom, 
ki bo dalo na voljo prostor, za 
simbolno ceno nudili inštrukcije 
dijakom in študentom. Hkrati bo-
do povezovali mlade, jim poma-
gali pri pridobivanju novih znanj 
in se med sabo družili. 

Štefka Sem



Savinjske novice št. 47, 23. november 201210

Zgodovina in narodopisje

Naši posebneži (1)

Piše: Aleksander Videčnik

Nekoč, bolj kot danes, je vsak predel v naši 
dolini imel kakega posebneža. Nekateri ljudje 
opozorijo nase zaradi nepogostih lastnosti, dru-
gi so po svoje izvirni, nekateri znani in priljubljeni 
zaradi svoje duhovitosti. Skratka ti ljudje so ne-
kako odstopali od povprečja. Če so bili še prilju-
dni, so bili deležni gostoljubja in prijaznosti.

Okoliščine, v katerih je živela večina Zgornje-
savinjčanov na tem prelepem kosu zemlje, deni-
mo, pred prvo svetovno vojno in potem še dolgo 
med obema vojnama, so vtisnile globok pečat 
njihovemu doživljanju časa. Veliko so si prizade-
vali živeti družabno, čeprav je to bilo v višinskih 
predelih, kjer so bile kmetije redko poseljene, kar 
težko. Zato so gojili vrsto običajev, kot so zanimi-
ve ohceti, razne vaške gaude, svečarija, jajčarija 
in vseh vrst likofov. 

Bilo pa je to obdobje tudi polno ljudi, ki so bi-

li ali potovci, berači ali stalni prihajači. Posebno 
potovci in rokodelci v štiri so bili zelo priljublje-
ni, saj so prinašali novice in največkrat dobro vo-
ljo v domove. Kot primer lahko navedemo kmeta 
Presčnika v okolici Gornjega Grada, ki je naštel 
kar 209 raznih opisovanih obiskov v enem letu. 
Zanimivo, ljudje so rekli brezdomcem enostav-
no potepuhi. To seveda tiste čase ni bila žaljivka, 
pač pa način izražanja.

CIGANSKA PAVEL IN URŠKA
Redko doživljamo, da bi katera od ciganskih 

družin bila tako močno priljubljena med ljudmi 
našega območja, kot sta bila Pavel in Urška. Ko 
so mi ljudje, kjerkoli že v naši dolini, pripovedo-
vali zgodbe o obeh ciganih, so izražali izrazito 
naklonjenost temu paru. Lahko rečemo, da sta 
bila povsod lepo sprejeta. Sicer res je tudi, da je 
bila Urška manj priljubljena kot Pavel, ki je bil ve-
dno dobre volje in poln domiselnih pripovedi o 
svojih doživetjih.

Ko sem raziskoval, kako je mati Pavla prišla v 
naše kraje, so ljudje pripovedovali, da je bila zelo 
lepa ženska in noseča, ko se je pojavila na Ljub-
nem. Ker je bila nema, ni mogla povedati, kako 
se piše in od kod je prišla. Zatekla se je k cigan-
ski družini Sakrlajt na Ljubnem. Morda so jo zato 
smatrali kot ciganko, kar morda ni bila. Ljuben-

ski župan Kolenc je poskrbel, da ji je 
občina izdala dokumente, ki so bili 
potrebni za tedanje oblasti. Te so iz-
dali na ime Eremita.

PODATKI IZ MATIČNIH KNJIG
Pavel (tudi Pavelj) se je rodil pri 

sv. Frančišku (v Radmirju). Ta poda-
tek sem dobil iz poročne knjige v žu-
pniji Braslovče. Tam sta se Urška in 
Pavle poročila. Tam so vpisani tudi 
tile podatki: dan poroke 10. februar-
ja 1892, Pavel je rojen 10. januarja 
1853, o materi ni navedb, le to, da je 
Pavel nezakonski otrok. Kot poklic je 
naveden delavec in brezdomec. Ur-
ška je bila hčerka ciganke in se je ro-
dila na Koroški Beli 2. aprila 1861 kot 
nezakonski otrok. Kot poklic matere 
je navedeno, da je zbiralka odpad-
kov in maščob. V njenem krstnem li-
stu je navedeno, da je Urška pristoj-
na v Laško, žal več ni bilo mogoče 
ugotoviti. Pavel je bil pristojen pri sv. 
Frančišku, občina Ljubno.

V zakonu se je Urški in Pavlu ro-
dilo več otrok in predvsem moški so 
redno delali in se vključevali v oko-
lje, v katerem so živeli. Ker zakon-
ca nista imela stalnega bivališča, 
so se otroci rojevali kar na vozu. Še 
leta 1935 je v krstno knjigo župnije 
Ljubno zapisano, da je ena od de-
klet Eremitovih rojena v Radmirju 

na ciganskem vozu. Glede Urške je zapisano v 
matični knjigi, da je umrla 18. novembra 1937 
v Grušovljah in je pokopana na Rečici. Pavel je 
umrl v Bočni 20. januarja 1938 v urejenih okoli-
ščinah in je tam tudi pokopan.

POJASNILA ŽENE PAVLOVEGA SINA
Žena pokojnega Pavlovega sina Jožeta je 

vedela povedati, da je mati Pavla pribežala na 
Ljubno, kar smo že omenili, bila je visoko no-
seča. Tam so ji dobri ljudje pomagali, saj je bi-
la gluhonema, sicer pa čedna ženska. Enako 
so pripovedovali tudi v Lučah, le z razliko, da so 
tam trdili, da je pribežala s Koroške. Lučani so 
govorili, da je že isto noč, ko se je zatekla k prija-
znim ljudem, tudi rodila. Župnik Strnad in župan 
Kolenc sta preskrbela nesrečnici identiteto z do-
kumenti, na katerih sta ji zapisala ime in priimek 
Marija Eremita. Novorojenčku so dali ime svetni-
ka, ki je tisti dan slavil – Pavel. 

Drugo verzijo pripovedujejo v okolici Rečice. 
Begunka, ki je noseča pribežala v naše kraje, je 
bila lepa ženska in Korošica, čeprav tega ni mo-
gla povedati, ker je bila brez listin in gluhonema. 
Baje naj bi imela kasneje še dva otroka, vsega 
torej tri. Vsekakor ni izgledala kot ciganka. Ko so 
ji oblasti hotele odvzeti otroke in jih dati v dom-
sko oskrbo, je zbežala k družini Roj, to so pa bili 
cigani. Tako je zaživela cigansko življenje. 

V Bočni pa so govorili o materi Pavla enako kot 
drugod. Le še to so vedeli povedati, da je pri poro-
du umrla. Pavla je vzel k sebi neki kmet, ki ga je le-
po vzgajal. Tedaj je na Ljubno prišla ciganska dru-
žina in z njo Urška, ki se je pridružila Pavlu in tako 
sta živela skupaj. Potovala sta po vsej Zgornji Sa-
vinjski dolini, ljudje pa so ju sprejemali prijazno. 

GOŠNA CIGANA
Zanimiva je, da so ljudje Pavla in Urško ime-

novali gošna cigana, ki sta petlala. Vozila sta ci-
zo in na njej sta imela celotno svoje premože-
nje. Jerpergovala sta na kmetijah, po nekih po-
datkih sta imela pet otrok. Pavle je bil vedno ve-
drega razpoloženja, znal je pripraviti ljudi do 
smeha. Ko so ga spraševali, kje je bil rojen za-
dnji otrok, je resno odgovoril: »Pod Ferdanovem 
hrastu v Melišah.« 

Sicer pa so bile njegove izjave glede tega zelo 
različne, dejstvo pa je, da je Urša rojevala na pla-
nem. Ljudje so govorili, da je Urška rada in veli-
ko pila žganje, oba s Pavlom pa sta redno čika-
la. Urška je kadila tudi pipo in žlindro iz nje poje-
dla. Ljudje so rekli, da bi od žlindre še modras cr-
knil … Ko se ga je Urška napila, se je kar spotika-
la ob dolgo krilo. Na sploh so ljudje opazili neu-
rejenost Urške, medtem ko je Pavel deloval ve-
dno urejeno. Pavle je nekaj časa vozil tudi spla-
ve, baje je bil tudi prednjak. 

Zanimivo za konec ljudskih opazovanj še to, 
otroci se Pavla niso bali, Urške pa so se izogiba-
li. Seveda je treba razumeti ljudski glas včasih z 
rezervo, v glavnem pa ga velja poznati. 

Gornjegrajski vpoklicanci v nemško vojsko, fotografirani v Celju 
2. aprila 1943. S harmoniko je Feliks Ugovšek. Sliko hrani 

Muzejska zbirka v Gornjem Gradu.

Iščemo stare fotografije
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VEČER V GORNJEM GRADU POSVEČEN EDINSTVENI JOSIPINI

Ljubezenska zgodba skozi pisma 
Večer Josipine Urbančič Turnograjske je za-

dnji ponedeljek v oktobru v avli kulturnega do-
ma v Gornjem Gradu pripravilo tamkajšnje kul-
turno društvo. V Josipino se je ob tej priložnosti, 
kakor tudi ob mnogih drugih, prelevila dr. Mira 
Delavec. Oblečena v oblačila, kakršna je nosi-
la prva slovenska pesnica, pisateljica in sklada-
teljica, je Delavčeva očarala obiskovalce tako z 
opravo kot z ljubezensko zgodbo, ki jo je pripo-
vedovala v prvi osebi.

Josipina je kot 17-letno dekle spoznala svoje-
ga bodočega moža, s katerim sta si v treh letih 
dopisovanja napisala preko tisoč pisem. Ta pi-
sma so obsegala med 20 in 35 strani, pisala sta 
si vsak dan. Po treh letih poznanstva sta se po-
ročila. Po poroki se je Josipina skupaj z možem, 
svojo materjo in bratoma preselila v Gradec, kjer 
je po osmih mesecih zakona pri porodu umrla. 
Dopolnila ni niti 21 let. 

Njena dela je pričela pred leti odkrivati De-
lavčeva in ugotovila, da je avtorica neizmerno 
ljubila slovenski jezik in v njem veliko zapusti-
la. »Josipina je ustvarjala v dobi, ko se je pri-
povedništvo na Slovenskem šele začelo razvi-

jati, poleg tega so bili do takrat ustvarjalci sa-
mo moški, zato so njena dela še toliko bolj po-
membna in je bil njen preboj na slovensko lite-
rarno področje zelo težak. Josipinina vdanost 
pisanju, glasbi, ljubezni do slovenskega jezika 
in narave je jasno izražena v vsakem njenem 
delu, pismu in številnih njenih mislih,« je pove-
dala Delavčeva. 

Spregovorila je tudi o svoji drugi ljubezni, de-
lu prostovoljke v Afriki. Vsako leto se sama na čr-

no celino odpravi tri- do štirikrat in pomaga do-
mačinom. Trenutno Delavčeva poučuje sloven-
ske otroke maternega jezika v Nemčiji, v Josipi-
no pa se preobrazi vsakič, ko se vrne v Sloveni-
jo, saj so njeni nastopi zelo zaželeni in obiska-
ni. V imenu društva se ji je za vse lepe besede in 
predvsem pozitivne misli zahvalila predsednica 
Tatjana Bezovšek, Vika Venišnik pa jo je uvodo-
ma predstavila.

Štefka Sem

Mira Delavec je predstavila Josipinino življenjsko 
zgodbo in navdušila z opisom svojih dobrodelnih 

akcij. (Foto: Štefka Sem)

MEŠANI PEVSKI ZBOR GORENJE 

Med Slovenci na Nizozemskem in 
v Belgiji

Člani Mešanega pevskega zbora Gorenje v Bruslju.

MePZ Gorenje je v prvih dneh novembra v Bel-
giji in na Nizozemskem predstavil spevoigro Ta 
presneta ljubezen in zapel v Evropskem parla-
mentu v Bruslju.

Člani zbora, med katerimi so tudi Zgornjesa-
vinjčani in glasbeni pedagogi, ki poučujejo v Na-
zarjah, so se v letu, ko praznujejo 35. obletnico 
delovanja, odločili, da jo bodo obeležili z več pro-
jekti. Po sodelovanju v odmevnem EPK projektu 
Carmina Burana v mesecu juniju, so se odzvali 
povabilu poslanke Evropskega parlamenta Zofi-
je Mazej Kukovič v Bruslju. 

Tako so nekaj nepozabnih dni v mesecu no-
vembru preživeli pri slovenskih društvih Slom-
šek in Triglav v mestu Maasmechelen v Belgiji 
ter v družbi pevskega zbora Zvon in njihovega 

dirigenta Tonija Kropivška v mestu Schinveld na 
Nizozemskem. Zbranim Slovencem so premier-
no uprizorili spevoigro Ta presneta ljubezen, ki 
je v celoti plod ustvarjalnega dela njihove zbo-
rovodkinje Katje Gruber. Predstava, v kateri so 
v zgodbo o ljubezni prepletene domače ljudske 
pesmi, obogatene s spremljavo citrarke Cite Ga-
lič, je požela ogromen aplavz ter orosila prene-
katero oko. 

Turnejo so zaključili z obiskom Evropskega 
parlamenta in poslanski delovni utrip popestri-
li s koncertom slovenskih domovinskih pesmi. 
Domov so se vrnili obogateni z novimi dožive-
tji ter ponosni, da so lahko v svet ponesli sloven-
sko pesem in besedo.

Vanja Petek, Vera Goltnik
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ČASTNI ČLAN PROSTOVOLJNEGA GASILSKEGA DRUŠTVA GORICA OB DRETI

80 let Poldeta Škotnika

Polde Škotnik je med člani PGD Gorica ob Dreti 
in med sokrajani zelo priljubljen.

Novembra pred osemdesetimi leti se je v Kra-
šcah pri Murski Soboti rodil Polde Škotnik, da-
nes časten član Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Gorica ob Dreti. Preden je Škotnika pot pri-
peljala v Zgornjo Savinjsko dolino, se je kot mlad 
fant izučil za zidarja, kasneje pa postal gradbeni 
tehnik. V Pusto Polje je prišel leta 1955 in si tam 
ustvaril dom ter družino. Že leto kasneje se je 
včlanil v PGD Gorica ob Dreti, kar kaže na njego-
vo veliko željo k aktivnemu udejstvovanju v do-
mači skupnosti. Kot gasilec s srcem je v društvu 
opravljal vse vidne in odgovorne funkcije. 

Bil je predsednik, blagajnik, predsednik nad-
zornega odbora v društvu in tudi član predsed-
stva takratne Gasilske zveze Mozirje. S svojim 
poznavanjem gradbeništva je izredno veliko pri-
pomogel h kvalitetnejši obnovi domačega gasil-
skega doma, prav tako je aktivno sodeloval pri 

postavitvi brunaric v Športnem centru Laze. Kot 
gasilec se je rad udeleževal tekmovanj in je kot 
član enote veteranov tekmoval tudi na držav-
nem tekmovanju v Mengšu. Med člani PGD Go-
rica ob Dreti in med sokrajani je zelo priljubljen 
član skupnosti. Za vestno delo je prejel številna 
odlikovanja in priznanja, med drugimi tudi odli-
kovanje red dela. 

Gasilci PGD Gorica ob Dreti so mu ob viso-
kem življenjskem jubileju čestitali in zaželeli obi-
lo zdravja in še mnogo ustvarjalnih let. Hkrati so 
se mu zahvalili za vse, kar je dobrega doprinesel 
v njihove gasilske vrste ter se veselijo nadaljnje-
ga sodelovanja z njim.

TG

MUZEJ USNJARSTVA SLOVENIJE

Odprli razstavo solčavskih polstenih izdelkov

Številne obiskovalce šoštanjskega muzeja 
usnjarstva so pritegnili razstavljeni izdelki. 
(Fotodokumentacija Špele Orešnik)

V šoštanjskem muzeju usnjarstva, ki deluje 
pod okriljem Muzeja Velenje, pripravljajo kul-
turne dogodke različnih vsebin. Nedavno so 
v goste povabili Solčavanke, ki se ukvarjajo 
s polstenjem volne. Predstavitev filcark in nji-
hovih izdelkov je dopolnila igrana solčavska 
pravljica v izvedbi zgornjesavinjske skupine 
Potovke.

Potovke, ki so v Šoštanju predstavile kratko 
pravljico iz solčavske ljudske zapuščine, so bi-
le pokrite s kapami iz polsti, ki so jih naredile fil-
carke in ki so predstavljale različne živali. Sledila 
je predstavitev skupine filcark in njihovega dela. 
Nazorno so razložile in predstavile tehniko pol-

stenja ter zgodovinski izvor uporabe ovčje volne 
v solčavskem vsakdanu. 

Številni obiskovalci so razlagam z zanima-
njem prisluhnili, izredno pa so jih pritegnili tudi 
razstavljeni izdelki, ki si jih je v Šoštanju mogo-
če ogledati do 4. decembra. A solčavska dekleta 
ne počivajo. Že 1. decembra bodo v Kranju pri-
pravile ponovitev modne revije, ki so jo to jesen 
predstavile na Festivalu Bicka v Solčavi.

Marija Lebar
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LOGARSKA DOLINA

3. bridge turnir v hotelu 
Plesnik

Igranje zahtevne miselne igre je koristen trening možganov. 
(Foto: Jože Miklavc)

V začetku novembra je Bridge 
klub Plesnik v Logarski dolini v ho-
telu Plesnik organiziral tretji letošnji 
turnir v igranju bridža. Udeležilo se 
ga je več kot 40 igralk in igralcev te 
popularne miselne igre s kartami 
za bridž, večina od teh iz Avstrije. 

Čeprav v Sloveniji le počasi usta-
navljajo bridge klube v okviru zve-
ze bridge klubov, se je društvo, ki 
ima sedež v hotelu v Logarski do-
lini, postavilo v vlogo organizator-

ja in izobraževalca tovrstne igre, 
ki privablja goste iz Slovenije in tu-
jine. Kot je bilo v zadnjem primeru, 
se gostje vračajo tudi zaradi lokaci-
je kluba, dobre organizacije turnir-
jev in kot smo slišali od nekaj go-
stov, gostoljubja v hotelu Plesnik. V 
klubu, ki ga vodi predsednica Mar-
tina Plesnik, si želijo še večji vpliv 
na izobraževanje in usposabljanje 
novih igralcev bridža.

Jože Miklavc

POPLAVE ZAJELE TUDI MOZIRSKI GAJ

Voda odnesla več gredic in poplavila objekte
V nedavnih poplavah je veliko 

škode utrpel tudi Mozirski gaj. Sa-
vinja tokrat ni prestopila bregov 
pri Delejevem jezu, ampak je po-
pustil nasip v dolžini okoli sto me-

trov malce nižje. Poplavilo je pribli-
žno tretjino območja, na katerem 
se Gaj nahaja.

Poplavljenih je bilo sedem objek-

tov, med njimi kovačija, kmečka hi-
ša, obe kašti in čebelnjak. Voda je 
sicer v tem času odtekla, ostalo pa 
je veliko mulja, ki ga bo potrebno 
ročno očistiti. Poleg tega je bila po-

plavljena tretjina gredic, na katerih 
so že bili posajeni tulipani za spo-
mladansko razstavo cvetja. Voda 
je poleg gredic uničila tudi poti in 

podrla ograjo proti ribiškemu do-
mu. Tudi slednji je utrpel divjanje 
neukročene vode, saj je v njem za-
lilo spodnje dele, kjer so skladišča 
in prostori ribičev. Voda je nato od-
tekala skozi ribnik, s sabo pa odne-
sla velik del ribjega življa. 

Darko Bele, predsednik EHD Mo-

zirski gaj, ki skrbi za ta hortikulturno 
etnološki biser ob Savinji, ocenjuje 
škodo na več deset tisoč evrov. Sa-
nacije uničenega in poškodovane-
ga se bodo lotili sami, ob tem pa je 
izpostavil veliko pomoč, ki so je bili 
deležni s strani gasilcev.

Benjamin Kanjir

V parku cvetja ocenjuje škodo po poplavah na več deset tisoč evrov. 
(Fotodokumentacija EHD Mozirski gaj)
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KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Že četrta 
ponovitev 

Zadrečkih zdrah
Komedija Zadrečke zdrahe spada v železni 

repertoar gledališke skupine kulturnega društva 
v Gornjem Gradu. Prvič so bile zdrahe na oder 
postavljene pred štirimi desetletji in od takrat so 
na sporedu vsakih deset let. Igralci se menjajo, 
a predstava ostaja vedno aktualna in zabavna. 
Za smeh, pod režisersko taktirko Klemna Pet-
ka, bodo gornjegrajski igralci poskrbeli tudi to-
krat. Premiera ljudske komedije bo to soboto v 
Kulturnem domu Gornji Grad, ponovitev bo dan 
kasneje.

ŠS

KAKO OTROKE NAVDUŠITI ZA TEK?

Šolarji sodelovali na Ljubljanskem maratonu

Navdušeni najmlajši udeleženci Ljubljanskega maratona (Fotodokumentacija Jelke Grudnik)

Ljubljanskega maratona so se letos udeležili 
nekateri učenci podružničnih osnovnih šol Boč-
na in Nova Štifta ter nekaj učencev gornjegraj-
ske šole v okviru ekipe Team korak naprej iz Ma-
ribora. S pomočjo spremljevalne ekipe, ki so jo 
poleg tekačice Bernarde Čeplak Poznič in uči-
teljice Jelke Grudnik sestavljali še nekateri star-
ši, je bil dan kljub kislemu vremenu poln zado-
voljstev. 

Kljub temu da imajo učenci popoldan še 
mnogo drugih šolskih obveznosti, si dva- do tri-
krat tedensko vzamejo čas za skupni trening, ki 
poteka pod vodstvom učiteljice v POŠ Bočna Jel-
ke Grudnik. »Poleg učenja v šolskih klopeh otrok 
potrebuje gibanje in igro, da sprošča svojo neiz-
merno energijo. Ker sem opazila, da je za dobro 
šolsko delo potrebno njihovo odvečno energijo 
usmeriti na pravo pot in da v samem pouku še 
vedno primanjkuje gibanja, sem v lanskem šol-
skem letu začela s poskusnim uvajanjem jutra-
njih športnih uric, ki so se izkazale za pravilno 
odločitev, hkrati pa so nas pripeljale do resnih 
tekaških treningov,« je povedala pobudnica otro-
škega teka v šolah Jelka Grudnik. 

»Zaradi čedalje hitrejšega življenjskega ritma 
sem opazila tudi to, da učencem manjkajo vre-
dnote, kot so red, disciplina, vztrajnost, samo-
spoštovanje, odgovornost, delovne navade … 
Le-te lahko s tekom oziroma katerokoli drugo 
obliko športa privzgojimo in negujemo. 

In zakaj ravno tek? Ker je poleg hoje posame-
zniku najbližji in najbolj dostopen način gibanja, 
je osnovna oblika športa, je učinkovit za boljše 
psihofizično stanje in za samo ukvarjanje s te-
kom ne potrebuješ dragih dodatnih pripomočk-
ov – razen para tekaških copat, kratke hlače in 
majico. Poleg tega je treba otroke navdušiti tu-

di nad tem, da bodo radi tekli. Kar pomeni, da 
moram vadbeni proces zasnovati pestro in za-
nimivo ter tu in tam dodati kakšen izziv – enolič-
nosti se namreč zelo hitro naveličajo,« je zaklju-

čila Jelka Grudnik. Priprave na Miklavžev tek, ki 
bo v začetku decembra v Snoviku, so že v pol-
nem teku. 

Štefka Sem

DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE MOZIRJE

Otroci z navdušenjem ustvarjali

Udeleženci delavnice so ustvarjali iz naravnih materialov. (Foto: Benjamin Kanjir)

Dekleta iz Društva prijateljev mladine Mozir-
je so na prvo novembrsko soboto za otroke or-
ganizirale jesenske ustvarjalne delavnice. Ude-
ležilo se jih je preko dvajset nadebudnežev, ki so 
pod njihovim vodstvom rezali, lepili in ustvarjali 
prave male umetnine.

Otroci so ob delu z naravnimi materiali ze-
lo uživali. Kljub temu da pevska soba v kultur-
nem domu v Mozirju domala ni mogla spreje-
ti vseh in je bila precejšnja prostorska stiska, 

so resno delali in se ob tem zabavali. Na kar-
ton so lepili semena, suho gozdno listje in po-
dobno. Nastajale so lepe risbice, na katere so 
bili mali ustvarjalci zelo ponosni in so jih z ve-
seljem kazali staršem.

Dekletom iz društva, na čelu z Aljo Žunter, so 
se tokrat pridružile še prostovoljke iz višje sto-
pnje OŠ Mozirje. Ustvarjalci so bili tako deležni 
izdatne pomoči.

Benjamin Kanjir
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HOTEL PLESNIK V LOGARSKI DOLINI V DOBRI KONDICIJI

Pestro dogajanje ves december

Beli koncert pri hotelu Plesnik bo spet v popolnem sijaju. (Foto: Jože Miklavc)

Hotel Plesnik, srce dogajanja v pravljični 
Logarski dolini, je pripravljen na decembrsko 

idilo. (Foto: Jože Miklavc)

Ko gospodarska in splošna kriza pritiskata z 
vseh strani, to občutijo tudi v turističnem gospo-
darstvu, ki bi naj bil za našo državo rešilna bilka. 
Direktorica hotela Plesnik Marjana Cvetko nam 
je nanizala vrsto poslovnih dogodkov, ki so v le-
tošnjem letu ohranjali kondicijo hotela, in pove-
dala, da so potrebni veliki napori, znanje in iz-
najdljivost, da njihova gostinsko turistična po-
nudba vzdrži vsemogoče pritiske, obremenitve 
in zmanjšano kupno moč pričakovanih gostov v 
njihovem hotelu. 

Ker brez kakovostne ponudbe, vztrajnosti in 
vlaganja ni možno računati na obisk gostov, bo-
do s svojimi tradicionalnimi ponudbami in dogod-
ki nadaljevali. Prvega decembra bodo povabili na 
srečanje poslovnih partnerjev in prijateljev števil-
ne partnerje, od katerih je v veliki meri odvisno, 
da lahko hotel Plesnik nudi prijazno in prijetno 
bivanje v Logarski dolini. Z njihovo pomočjo lah-
ko ohranja kakovost gostinskih in namestitvenih 
storitev ter ponuja številna izobraževalna sreča-
nja, rekreacijske aktivnosti in možnosti preživlja-
nja prostega časa v sožitju z neokrnjeno naravo. 

Kot osrednji organizator ob sodelovanju Lo-
garske doline d.o.o. in Centra Rinke iz Solčave 
bodo 26. decembra ob 17. uri pred njihovim ho-

telom pripravili 16. tradicionalni Beli koncert. Na 
božično-novoletni koncert bodo povabili znane 
in popularne glasbene goste. Tokrat bo nastopil 
ansambel Saša Avsenika, zapel bo tudi Sloven-
ski oktet, ki je bil doslej prisoten na vseh doseda- njih koncertih. Poleg njih bodo obiskovalce zaba-

vali še oktet Žetev, otroci iz solčavske podružnič-
ne osnovne šole in nekateri drugi izvajalci. 

Plesnikov božični paket v hotelu bo ob pra-
zničnem aranžmaju in prijetnem vzdušju ponu-
dil nov, izjemen kulinarični pristop in pričakova-
nje novega, srečnega leta 13. Skok v novo leto 
bodo sklenili s tradicionalnim, že osemnajstim 
silvestrovanjem z ansamblom Zodiac band in 
gosti. Prve prijave na omenjene praznične do-
godke so že potrjene, tako od domačih kot tujih 
gostov, prostora za namestitev pa je za zdaj še 
dovolj. 

Ekipa hotela po besedah direktorice Marjane 
Cvetko zagotavlja, da konkurenčna ponudba, 
gostoljubje in pester program dogajanja zagoto-
vo ne bodo razočarali nikogar, zato velja že zdaj 
povabilo v rajsko dolino, pod veličastne gore in 
med prijazne gostitelje. 

PR
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Najmlajši učenci so reševali uganke, zaigrali lutkovno predstavo in izdelali 
jesensko dekoracijo. (Foto: Irena Poznič)

OSNOVNA ŠOLA FRANA KOCBEKA GORNJI GRAD

Jesenske počitniške 
delavnice 

V torek, 30. oktobra, je bilo na OŠ 
Frana Kocbeka v Gornjem Gradu 
kljub počitnicam zelo živahno. Naj-
mlajši učenci so ustvarjali v likovni 
delavnici pod mentorstvom Ane Ko-
lar. Reševali so uganke, zaigrali z 
lutkami lutkovno predstavo in izde-
lali jesensko dekoracijo. Medtem so 

učenci tretjega in četrtega razreda 
pod mentorstvom Marte Tesovnik v 
učilnici gospodinjstva pripravili kre-
mne in sadne rezine. Dela in priprav 
ni bilo malo. Ob koncu delavnic so 
se vsi udeleženci posladkali in za-
dovoljni odšli domov. 

Irena Poznič

STRELSKI KLUB MENINA

Prvak in podprvak iz vrst 
domačega strelskega 

kluba

Državni prvak Primož Kopušar (desno) in podprvak Marjan Lešnik sta dobro 
branila barve domačega kluba. (Foto: Štefka Sem)

Člani strelskega kluba Menina 
so v soboto, 17. novembra, orga-
nizirali državno prvenstvo v stre-
ljanju na kovinske plate. Tekmo-
vanja se je udeležilo preko 50 
tekmovalcev, potekalo je na stre-
lišču v Zagradišču. Državni prvak 
s puško je postal Primož Kopu-

šar, podprvak v kategoriji revol-
ver pa Marjan Lešnik. Med dese-
terico sta se uvrstila še David Ko-
smač s pištolo na šesto mesto in 
Dominik Sem s puško na dese-
to mesto. Vsi omenjeni strelci so 
člani SK Menina.

Štefka Sem
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ZAHVALA

Zgornjo Savinjsko dolino je 5. novembra prizadela narav-
na katastrofa. Takoj po nesreči smo bili praktično v vseh ob-
činah deležni in smo še deležni pomoči pripadnikov CZ, pro-
stovoljnih gasilcev, Slovenske vojske, RK, Karitasa, sodelav-
cev in prijateljev kakor tudi posameznih delovnih organiza-
cij in institucij.  

Za vse oblike izkazane solidarnosti 
se iskreno zahvaljujemo,

županja in župani občin Zgornje Savinjske doline

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Zmaga v gosteh
Po tesni zmagi doma v prej-

šnjem krogu proti ekipi Braslovče 
II so igralke OK KLS Ljubno zabe-
ležile prvo gladko zmago v 8. kro-
gu 3. DOL za ženske – vzhod proti 
ekipi Formis II na gostovanju v Mi-
klavžu na Dravskem polju. Doma-
ča ekipa je bila pred tem krogom 
dve mesti višje na lestvici, zato se 
je pričakovala izenačena igra, kar 
pa se glede na končni izid tekme 
ni zgodilo. 

Prvi set je bil resda vseskozi iz-
enačen, ekipa KLS Ljubno je ime-
la stalno dve ali tri točke predno-
sti, v končnici seta pa je povedla s 
24:20, vendar so ljubenske igralke 
zaradi nekaj napak set s tesnim izi-
dom komajda zaključile v svojo ko-
rist. Drugi set je bil prav tako izena-

čen, ekipi sta se menjavali v vod-
stvu, na koncu pa so bile igralke 
Ljubnega bolj zbrane in ga zaklju-
čile sebi v prid. V tretjem so Ljuben-
ke povedle z 21:11, nato pa dovolile 
domačinkam, da so se razigrale in 
zmanjšale rezultat na 21:18, ven-
dar so na koncu gostje zanesljivo 
zaključile tekmo z zmago ter osvo-
jenimi tremi točkami. 

Igralke KLS-a so v celotni tekmi 
zelo dobro servirale in dobro igrale 
v obrambi, kar se jim je obrestova-
lo. Končni rezultat torej 3:0 (25:23; 
25:22; 25:20) za OK KLS Ljubno. 
Ekipa je v osmih krogih zabeležila 
štiri zmage in štiri poraze in je s po-
lovičnim izkupičkom trenutno na 
10. mestu prvenstvene lestvice.

Franjo Atelšek

KMN Slovenske Gorice : KMN Nazarje Glin 
1:3 (1:1)

Strelci: 0:1 Banovšek (7), 1:1 Klemenčič (11), 1:2 Banovšek (34), 
1:3 Banovšek (40)

Rumeni karton: Alič (Nazarje Glin), Čuček (Slovenske Gorice).
Rdeči karton: Alič (Nazarje Glin) 2R.
Rezultati 9. kroga: Slovenske Gorice : Nazarje Glin 1:3, Vuko Ljublja-

na : Dobovec Trgovine Jager 2:2, Oplast Kobarid : Puntar 1:1, Bronx 
Škofije : Predilnica Litija 5:9. 

Lestvica po 9. krogih: 1. Predilnica Litija 22, 2. Dobovec Trgovine Ja-
ger 21, 3. Puntar 15, 4. Bronx Škofije 13, 5. Oplast Kobarid 13, 6. Nazar-
je Glin 7, 7. Vuko Ljubljana 7, 8. Slovenske Gorice 3.

1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA – 8. KROG 

Pomembna zmaga »graščakov« 
v Slovenskih Goricah

Trener nazarske ekipe Ilija Pezič 
je bil z izkupičkom tekme več kot 
zadovoljen. (Foto: Franjo Pukart) 

Najpomembnejšo zmago v de-
vetem krogu so si izborili nazar-
ski »graščaki«, ki so na vročem te-
renu v Benediktu premagali nepo-
srednega konkurenta za izpad ozi-
roma za obstanek v »top 8« sloven-
skega futsala. 

Junak tekme je bil zagotovo Ma-
tej Banovšek. Zaradi poškodbe je 
prvič zaigral za »lesarje« v tej se-
zoni in kar sam opravil z nervozni-
mi in grobimi Goričani, tokrat okre-
pljenimi celo z dolgoletnim repre-
zentantom Šnoflom. Pomembne 
tri točke so tako romale v Nazar-
je, razočaranje domačinov, s tre-
nerjem na čelu, pa je bilo po tekmi 

tako veliko, da so parket zapustili 
brez komentarja.

Sicer pa je za ekipami dvoran-
skega nogometa iz Nazarij izre-
dno uspešen vikend, saj so po-
leg zmage članov popoln komplet 
točk osvojili še selekciji U 18 in U 
21. Slednja je doma premagala 
Benedikt z rezultatom 6:4, še bo-
lje pa so se odrezali njihovi mlajši 
vrstniki, ki so prav tako na doma-
čem parketu z visokih 6:1 odpravi-

li favorizirane Sevničane.
Že danes pa je nov »dan D« za 

varovance trenerja Peziča in točke 
proti vse boljšim Oplastom bi prišle 
še kako prav. Poškodbe se počasi 
sanirajo, rezervna klop se daljša in 
to je že lahko ena od dobitnih kom-
binacij, druga pa seveda zvesti na-
vijači, ki bodo najbolj v pomoč, če 
se bodo tekme udeležili v kar naj-
večjem številu. 

Franjo Pukart
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Razburljiva končnica za četrto zaporedno zmago

V drugem polčasu je nazarska obramba delovala dobro. 
(Foto: Roman Mežnar)

V soboto se je nadaljevalo pr-
venstvo v 1. B državni rokometni li-
gi za ženske. Nazarske rokometa-
šice so gostile ŽRK Branik iz Mari-
bora in v pravi rokometni poslasti-
ci zmagale po napeti končnici tek-
me z 32:30.

Tekma je ponudila številne preo-
brate in razburljive dogodke, ki so 
dvignile na noge bučne navijače. 
Mariborčanke so se izkazale za trd 
oreh, saj so sredi prvega polčasa 
prevzele vodstvo. Z lahkoto so pre-
bijale domačo obrambo in na od-
mor odšle s tremi goli prednosti 
(14:17). 

Sledila je sprememba obramb-
ne postavitve domačih igralk, ki 
so začele tesno pokrivati najne-

nika pokazala neizkušenost eki-
pe, ki je v želji po čim višji razliki 
drvela v napade in delala napake. 
Te so gostujočim igralkam prišle 
še kako prav in so uspele izena-
čiti. Sledila je napeta končnica, v 
kateri so Nazarčanke uspele streti 
odpor gostij in zabeležiti četrto za-
poredno zmago. 

Domači trener je tekmo ocenil 
kot fizično in psihično težko. Ključ 
do uspeha je videl v taktični spre-
membi obrambe v 2. polčasu. 
Zmaga je člansko ekipo RK Nazar-
je utrdila na tretjem mestu na pr-
venstveni lestvici. Že jutri bo imela 
novo priložnost za dokazovanje na 
gostovanju v Kopru.

Roman Mežnar

varnejši nasprotnici in tehtnica 
se je začela nagibati na domačo 
stran. Kmalu so izničile zaostanek 

in prišle do vodstva s štirimi goli 
razlike. Takrat se je po besedah 
domačega stratega Braneta Dob-

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Zaključili s pokalnimi nastopi, nadaljujejo z 
ligaškimi

Calcit Basketball Kamnik : Nazarje 85:78 
(24:16, 17:26, 17:18, 27:18)

DRŽAVNO PRVENSTVO V INLINE HOKEJU

Lučki hokejisti z rekordno 
zmago

V predzadnjem krogu državne-
ga prvenstva v inline hokeju so Lu-
čani premagali ekipo Modri dirkači 
Rodex z rezultatom 15:0, kar je naj-
višja letošnja zmaga v ligi. Pet za-
detkov za Lučane je dosegel Ma-
tjaž Urtelj, tri Janez Ločičnik, po 
dva Uroš Dogaris, Matevž Fale in 
Jaka Breznik, en zadetek je prispe-
val Lenart Ugovšek.

V zadnjem kolu so se v Lukovici 
Lučani pomerili dvakrat. Ekipo IHK 
Mufloni Tolmin so premagali z re-

zultatom 4:2. Strelci so bili dvakrat 
Fale ter po enkrat Ločičnik in Jure 
Zupanc. Druga tekma to soboto je 
bila odločilna za lučke hokejiste. 
V kolikor bi premagali ekipo ŠKD 
Pank Kura, bi se na lestvici povzpe-
li na prvo mesto. Lučanom to žal ni 
uspelo, saj so zabeležili minima-
len poraz 4:5 in na lestvici z dvema 
točkama zaostanka pristali na dru-
gem mestu. Strelci na tej tekmi so 
bili Dogaris, Ugovšek, Urtelj in Fale.

Štefka Sem

Rezultati 3. SKL VZHOD:
4. krog: Calcit Basketball : Nazarje 85:78, Tinex Medvode : Prima-

foto 55:93, Vrani Vransko : Luxuris Celje 58:70, Konjice : Janče Prit 
59:63, Posavje Krško : Krka mladi 59:70. 

Lestvica po 4. krogu:
1. Krka mladi 8, 2. Luxuris Celje 8, 3. Posavje Krško 7, 4. Bistrica 6 

(-1), 5. Primafoto 6, 6. Janče Prit 6, 7. Vrani Vransko 6, 8. Konjice 5, 9. 
Nazarje 5, 10. Calcit Basketball 5, 11. Tinex Medvode 4, 12. Komenda 
Hram Gorjan 3 (-1).

Za nazarskimi košarkarji je pe-
ster niz tekem. Najprej so se v po-
kalu Spar pomerili s prvoligašem 
Elektro iz Šoštanja in na obeh tek-
mah spoznali premoč tekmeca. V 
3. SKL vzhod ligi pa so odigrali dve 
tekmi v gosteh, in sicer proti Bistrici 
in Calcit Basketballu iz Kamnika in 
obakrat izgubili.

V pokalnem tekmovanju je šo-
štanjska Elektra že na prvi tekmi, ki 
je bila odigrana 30. oktobra v Šo-
štanju, nakazala visoke ambicije v 

tem tekmovanju, saj so premagali 
Nazarčane s 101:40, pri katerih je 
bil najbolj razpoložen igralec Saša 
Dragičevič z enajstimi doseženimi 
točkami. Povratna tekma bi mora-
la biti 5. novembra, vendar je bila 
prestavljena na 12. november za-
radi vodne ujme. Tudi na povratni 
tekmi so bili boljši Šoštanjčani to-
krat z 59:107.

Pred tem so 10. novembra na-
zarski košarkarji odigrali tekmo 
3. kroga v 3. SKL vzhod ligi v go-

steh proti Bistrici in zabeležili po-
raz 75:50. Peklenski tempo tekem 
se je nadaljeval v sredo, 14. no-
vembra, ko so gostovali v Kamniku 
pri Calcit Basketballu, kjer so kljub 
utrujenosti odigrali prav dobro tek-
mo, za odlično oceno pa je manj-
kala samo zmaga na koncu. Obe 
ekipi sta prikazali lepo košarko. 

V prvi četrtini vodstvo domačih, 

nato po zaslugi razpoloženih Fili-
pa Blatnika in Aljaža Pauliča preo-
brat in vodstvo Nazarij do sredine 
zadnje četrtine. Po trojki Dragiče-
viča so Nazarčani v zadnjo minu-
to vstopili z zaostankom samo ene 
točke. Kamničani so z delnim izi-
dom zadnje minute 9:3 odločili tek-
mo v svojo korist. Vseh osem igral-
cev Nazarčanov, ki jih je v igro po-
slal trener Veljko Petranovič, je pri-
kazalo angažirano igro. Pohvale si 
zasluži cela nazarska ekipa.

Po nizu gostovanj Nazarčani 
igrajo jutri zvečer v domači dvora-
ni, kjer bodo ob bučni podpori s tri-
bun poskusili premagati Komendo 
Hram Gorjan.

Roman Mežnar
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

ŠPORTNI PARK VARPOLJE

Huda ura tudi nad športno infrastrukturo

Posledice po ujmi (Foto: Franjo Pukart)

Poplava v začetku novembra je 
dodobra spremenila tudi podobo 
varpoljskega športno rekreacijske-
ga centra. Urejeni športni park se 
je čez noč spremenil v pusto grma-
do mulja, lesa, gramoza in druge 
umazanije, najhujše posledice pa 
so nastale na igrišču za košarko, 
saj ga je deroča, vrtinčasta voda 
spodkopala. Prizanesla ni niti bali-

nišču in otroškemu igrišču, tudi te-
reni pokriti z mivko so se znašli pod 
težo debele plasti mulja.

Marljivi člani društva so seveda ta-
koj pričeli z odpravo posledic in pred-
vsem na baliniščih in igriščih za od-
bojko so rešili, kar se je rešiti dalo, 
medtem ko bo sanacija asfaltnih po-
vršin zahtevnejša in predvsem dražja.

Franjo Pukart

• SLADKARIJE NAMESTO TELEFONA
Mozirje: 14. novembra so bili policisti Policijske postaje Mozirje ob-

veščeni, da je občan preko spletne strani bolha.com naročil mobilni te-
lefon s plačilom po povzetju. Ob prejemu paketa in opravljenem plači-
lu je ugotovil, da v paketu ni naročenega mobilnega telefona, temveč 
sladkarije.

• INTERNETNI VLOMILEC NEUSPEŠEN
Mozirje: 15. novembra so policisti izvedeli o poskusu vdora v aplika-

cijo e-bančništva. Neznani storilec je poskušal s tekočega računa prav-
ne osebe z območja Upravne enote Mozirje, gotovino nakazati na drug 
transakcijski račun v tujini, kar pa mu ni uspelo.

• NEZNANEC POŠKODOVAL OKNO
Spodnja Rečica: V noči na 16. november je neznani storilec poško-

doval večje okno na objektu ZKZ Mozirje v Spodnji Rečici. V okno je vr-
gel odpadno železo in z dejanjem povzročil za okoli 100 evrov materi-
alne škode.

• GOLJUFA IN TATIČA ZAVAJATA
Mozirje: 16. novembra so bili mozirski policisti obveščeni, da se na 

območju Upravne enote Mozirje pojavljata dva neznanca, ki se predsta-
vljata za delavca Centra za socialno delo Mozirje. Občane nagovarjata, 
da naj svoje prihranke dvignejo z bank ter jih hranijo doma. Občane poli-
cisti seznanjajo, da neznanca po vsej verjetnosti načrtujeta vlome v sta-
novanjske hiše in tatvine denarja in da naj neznancema ne nasedajo.

• VLOMILEC V VIKENDU 
Ter: 17. novembra so bili policisti obveščeni, da je bilo v času poplav 

vlomljeno v vikend v Teru. Neznanec je z orodjem poškodoval vrata vi-
kenda in s tem povzročil za okoli 100 evrov materialne škode.

• VLOMILCA UJETI S PLENOM 
Mozirje: 17. novembra je bilo vlomljeno v brunarico v gozdni šoli v Lo-

ZAHVALA

Radi bi se iskreno zahvalili Ribiški družini Ljubno za ves njihov 
trud ter nesebično in požrtvovalno pomoč v dneh po poplavi.

Drago, Sahar, Uroš, Ajda in Pika Povh

kah pri Mozirju. Ugotovljeno je bilo, da sta otroka vlomila v brunarico, iz 
katere sta odnesla nekaj predmetov. Ko sta zapuščala gozdno šolo, ju je 
opazil občan in jima odvzel ukradene predmete ter jih vrnil oškodovan-
cu. Policisti so o vlomu obvestili okrožno državno tožilstvo in Center za 
socialno delo Mozirje.

• SPOR MED OBČANOMA 
Luče: 17. novembra je prišlo do kršitve javnega reda in miru v Lučah. 

Do spora je prišlo med dvema občanoma, v prepiru pa je eden izmed 
njiju zaradi udarca v glavo utrpel lažjo telesno poškodbo

• PRI KRŠITELJU NAŠLI MOREBITNO DROGO
Luče: 18. novembra so bili policisti obveščeni o kršitvi javnega reda 

in miru v gostinskem lokalu v Lučah. Kršitelj je v gostinskem lokalu raz-
grajal in razbijal inventar. Pri tem se kljub večkratnim opozorilom poli-
cistov ni umiril in ni prenehal s kršitvijo, zato je bilo zoper njega odreje-
no pridržanje do iztreznitve. Pri varnostnem pregledu kršitelja so polici-
sti pri njem našli posušene rastlinske delce in neznan bel prah. Zaradi 
suma, da gre za prepovedano drogo, mu je bilo najdeno odvzeto in po-
slano v nadaljnjo analizo. Kršitelju je bil izdan plačilni nalog zaradi krši-
tve javnega reda in miru, po prejemu rezultata analize o sumu posedo-
vanja druge, v kolikor bo potrjeno, da gre za drogo, pa sledi še odločba 
v hitrem postopku.

29-LETNIK Z OBMOČJA MOZIRJA OSUMLJEN VEČIH VLOMOV
Velenjski policisti so v preteklih dneh prijeli 29-letnega moškega, 

osumljenega več vlomov na območju Velenja, Belih Vod in Florjana. 
29-letni Mozirjan je osumljen, da je med letošnjim avgustom in prete-
klim tednom vlomil v več vikendov in lokalov. Osumljen je, da je v me-
secu avgustu vlamljal v vikend hiške na območju Belih Vod, v zadnjem 
obdobju pa je osumljen vlomov v gostinski lokal v naselju Arnače in v 
gostinski lokal na območju Lajš. Osumljen je tudi tatvine traktorja na 
območju Florjana. 

Benjamin Kanjir
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Pisma bralcev

Odgovor na anketo vezano na poplave 
v Savinjskih novicah št. 46

Kot vodja intervencije in koor-
dinator dela gasilskih enot v ob-
čini Ljubno s strani Štaba civilne 
zaščite občine Ljubno, ki ga je vo-
dil g. Zagožen Stanko, ob popla-
vah 5.11.2012 in kasnejšemu od-
pravljanju posledic, ugotavljam, 
da so trditve navedene v izjavi ga. 
Atelšek Margarete objavljene v an-
keti v Savinjskih novicah št. 46 ne-
resnične.

Gasilci PGD Radmirje so izvaja-
li prečrpavanje vode iz jezera na-
stalega na travniku v bližini hiše 
ga. Atelšek in ne iz stanovanjske hi-
še, ob tem jim ni nihče nasprotoval 
ali celo prepovedoval njihovega de-
la, gasilci PGD Okonina so jim ce-
lo ponudili pomoč z gorivom, pre-
hrano in pijačo vendar so bili pre-
skrbljeni. Delo je bilo koordinirano 
in v dogovoru s PGD Okonina, ki 
so isto jezero poskusili izčrpati ob 
poplavah leta 2010 vendar zara-
di stalnega dotoka neuspešno, na 
kar so ob koordinaciji aktivnosti tu-
di opozorili. Prav tako kot po celem 
območju so gasilci PGD Okonina 
nudili potrebno pomoč tudi na tem 
naslovu 5. in 6.11.2012, omenjena 
sosednja hiša pa ni bila v nikakršni 
nevarnosti.

Ob koncu poudarjam, da so ga-

silci operativnih enot PGD Ljubno 
ob Savinji, PGD Okonina in PGD 
Radmirje pri posredovanju ob po-
plavi in pri kasnejšemu odpravlja-
nju posledic pokazali izjemno me-
ro požrtvovalnosti, disciplinirano-
sti, truda in pripravljenosti poma-
gati občanom ob nesreči kljub te-
mu, da so nastale izredne razmere 
tako kadrovsko kot tehnično krep-
ko presegale okvire naših zmoglji-
vosti in glede na razmere dejansko 
naredili največ kar se je dalo. 

Delo je bilo dobro koordinira-
no in usklajeno tako med samimi 
enotami kot tudi s Štabom CZ ob-
čine Ljubno, kar je bilo poudarjeno 
tudi na analizi izvedeni na povelj-
stvu Gasilske zveze Zgornje Savinj-
ske doline, intervencija pa vodena 
v skladu z načeli gasilske stroke. 
Za izkazan trud in delo se ob tem 
v imenu Gasilskega poveljstva ob-
čine Ljubno najlepše zahvaljujem 
pripadnikom vseh treh gasilskih 
enot ter CZ v naši občini kot tudi 
pripadnikom Slovenske vojske in 
vsem ostalim, ki so nudili pomoč 
pri posredovanju ob poplavi in od-
pravljanju posledic poplave.

Poveljnik gasilskega poveljstva 
občine Ljubno:

Terbovšek Bogomir, VGČ

Mar Luče zavarovati pred poplavami 
ni trajnostno?!

Podpisani občinski svetniki in 
župan demokratično predsta-
vljamo in zastopamo veliko ve-
čino občanov Luč. Imamo njiho-
vo podporo in odgovornost z za-
dnjega demokratičnega prešte-
vanja izpred dveh let in tudi za-
to nam ni vseeno, kaj se v ob-
čini dogaja. Vsako leto je v te-
ku veliko občinskih investicij, tik 
pred začetkom del pa je tudi po-
membna državna investicija iz-
gradnje protipoplavne zaščite, 
ki bo Luče trajno zaščitila pred 
poplavami in izgradnja obvoz-
nice mimo Luč. Še posebej za-
dnja leta z ustrezno občinsko po-
litiko, društvi in zagnanimi posa-
mezniki skušamo povezovati ob-
čane tudi na društvenem podro-
čju. Veliko energije je bilo vlože-
no v izgradnjo smučišča in čebe-
larskega centra, kar je po dolgih 
letih zopet povezalo občane, kot 
že desetletja ne. Letos smo zgod-

bo povezovanja nadgradili z or-
ganizacijo športnih iger med za-
selki, ki so bile dobro obiskane in 
so vnesle med ljudi veliko pozitiv-
ne energije.

Žal pa se v zadnjem obdobju 
neprenehoma in sistematično 
vnaša med ljudi razdor, še po-
sebej zadnji dve leti, odkar je bi-
lo ustanovljeno Društvo Luč, dru-
štvo za trajnostni razvoj Luč, ka-
terega člani in simpatizerji v že 
tako občutljivih kriznih časih med 
ljudi širijo polresnice, neresnice, 
očitne laži in zavajanja. Manjši-
na zbrana okrog tega društva, 
ki je bila grdo poražena na nekaj 
zadnjih volitvah (lokalnih in par-
lamentarnih) in jim zato več kot 
očitno volivci večinsko ne zaupa-
jo, manipulira z javnim mnenjem. 
Nekateri vidni člani društva, ni-
ti niso naši občani, niti ne živijo 
v Lučah, pa kljub temu želijo od-
ločati o usodi Lučanov. Lučani si 

bomo pisali prihodnost sami!
Državni model visoke politi-

ke se marsikdaj poskuša prene-
sti na lokalni nivo v delu, ko je tre-
ba (lokalni) oblasti nasprotova-
ti za vsako ceno in pri večini in-
vesticij (smučišče, prizidek k ob-
čini z zobno ambulanto, pločni-
ki in parkirišča, tržnica, prestavi-
tev kapelice...), pa čeprav so bile 
sprejete skozi demokratične po-
stopke in občanom izboljšujejo 
kvaliteto življenja. Nasprotovanje 
zaradi nasprotovanja ne more bi-
ti dobro ne za kraj in ne za obča-
ne. Tudi zaradi nekaterih oseb-
nih interesov se preprečuje izved-
ba državnih projektov v Lučah, ki 
bodo kraj dokončno zaščitili pred 
konstantno poplavno ogroženo-
stjo in istočasno uredili tranzitni 
promet mimo centra, Lučam pa 
dali priložnost za nov zagon. Pro-
jekt izgradnje obvoznice in pro-
tipoplavne zaščite je strokovno 
utemeljen (potrdilo ga je 17 no-
silcev urejanja prostora z lokal-
no skupnostjo na čelu), ima po-
litično podporo (postopek je bil v 
proceduri tako pod levimi kot de-
snimi vladami), ima lokalno pod-
poro (z veliko večino ali pa sogla-
sno so ga potrjevali Občinski sve-
ti Občine Luče v treh različnih se-
stavah) in ne nazadnje so za pro-
jekt načrtovana EU sredstva v vi-
šini 85% vrednosti investicije!

Ponovne poplave, ki smo jim 
bili priča v minulih dneh, so po-
leg velike škode naplavile pri lju-
deh tudi jezo in obup, ker se v Lu-
čah ne prične z obljubljeno pro-
tipoplavno gradnjo in tako pod 
vprašaj postavlja cca 2 milijona 

€ za to že namenjenega evrop-
skega denarja. To težko razu-
me že kdor ni bil nikoli poplavno 
ogrožen, kdor pa je bil (in še ve-
dno ostaja), pa tega niti približno 
ne more. Pri protipoplavnem de-
lu državnega prostorskega načr-
ta smo namreč prišli do točke, ko 
zaradi nekaj kvadratnih metrov 
potrebnih zemljišč, ki bi jih drža-
va odkupila po več kot pošteni 
ceni, da bi z EU denarjem zgradi-
la potrebne nasipe, znižala gladi-
no struge Savinje in Lučnice in ta-
ko zaščitila spodnjo vas pred po-
plavami, posamezniki preko zna-
nih odvetniških družb temu na-
sprotujejo in v tem delu zavirajo 
pričetek gradnje. S tem pa nika-
kor ne mislimo, da katerikoli la-
stnik nima pravice ščititi svoje la-
stnine tudi po pravni poti. Prepri-
čani pa smo, da je to daleč od ra-
cionalne odločitve, ne za lastni-
ke, še manj pa za vse tiste, ki v 
jesenskih dneh ob vsakem moč-
nejšem deževju zaradi upraviče-
nih strahov pogledujejo v korito 
Savinje in Lučnice.

Bobu je bilo treba reči bob. Mo-
goče rahlo pozno, pa kljub temu 
upamo, da še dovolj zgodaj, da 
se v Lučah stvari postavijo na 
pravo mesto. Da kraj v prihodnje 
zaživi po meri Lučanov in za Lu-
čane. Če pa lahko z EU denar-
jem, kot se nam obeta, pa še to-
liko bolje!

Svetniki Občine Luče: Tomaž 
Robnik, Blaž Voler, Niko Bezovnik, 

Slavko Robnik, Peter Podkrižnik, 
Matjaž Pečovnik, Peter Kladnik, 

Jože Moličnik, Ivan Škrubej 
ter župan Ciril Rosc

Humanost organizacije
Ni še bilo časa se zahvaljevati 

dobrotnikom v tem katastrofalnem 
času. Prišlo je tako hitro, da v hiši 
ni bilo mogoče kaj veliko rešiti. Za-
lilo je kletne prostore 140 m2 v 15. 
minutah – 1,60 cm visoko. Ta hi-
ša stoji na najnižji poplavljeni toč-
ki Okonine.

Savinja si je utrla pot – struga se 
je njej umaknila – mi pa smo bili v 
kratkem času poplavljeni z rjavo 
brozgo skoraj do vratu.

Klicala sem sina, ki živi v Nemči-
ji ob 10. uri dopoldan, da je hišo v 
spodnjih prostorih zalila voda. On 
je ukrepal, sedel v avto s črpalko in 
priključki – solidarnostno sposoje-
no od gasilcev Diedorf (območje 

Augsburg) – in se s požrtvovalno-
stjo prebival preko del odprtih pre-
lazov, prispel v Okonino, meni v po-
moč, ob 20. uri zvečer.

V tem času so gasilci iz Okoni-
ne že črpali vodo iz kletnih prosto-
rov. Najlepša hvala vsem. S črpa-
njem je nadaljeval sin, ob 6. zju-
traj je bil objekt prost vode. Naro-
čili smo kontejner, hvala Občini 
Ljubno. Gasilci iz Okonine so po-
magali izprazniti prostore in na-
slednji dan je prišla še Slovenska 
vojska v pomoč. Vsem se najlep-
še zahvaljujem.

Jožica Drofelnik
Okonina 52

Ljubno
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Zahvale, Oglasi

Kar tukaj verujem, bomo v nebesih gledali. 
Kar tukaj upamo, bomo tam uživali. 
Kar tukaj ljubimo, bomo tudi v nebesih 
vekomaj ljubili.
                                                       (A.M. Slomšek)

Življenje sploh ni tisto,
kar se zdi –
je le korak na poti
k večnosti.

Ko si me rodila, si me nežno objela.
Rodila se je najina govorica objema.
Za objem sta vselej potrebna dva.
Koga bom objela sedaj, ko sem sama?
Ostal mi je le objem slovesa,
ki šepeče: »Zbogom, moja draga mami!« Nič ni bolj dragoceno, 

kot tisti del Tebe, 
ki je v drugih

in tisti del drugih, 
ki je v Tebi. 

(de Chardin)

ZAHVALA
V 91. letu se je od nas poslovila

Frančiška DETMAR
3.12.1921 – 28.10.2012

z Ljubnega ob Savinji

Ob izgubi drage mame, sestre, tete, stare mame, prababice in ta-
šče se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste drago pokojnico v času nje-
ne starosti in bolezni obiskovali in ji s svojo navzočnostjo polepšali 
tuzemsko bivanje.

Zahvaljujemo se osebju Zdravstvenega doma Ljubno, posebno pa-
tronažni sestri Angelci Šuster za oskrbo na domu.

Hvala Vam, dragi prijatelji, ki ste nam v času njenega slovesa sta-
li ob strani in z nami delili bolečino. Hvala za Vaše molitve, darovano 
cvetje, sveče in maše.

Zahvaljujemo se dekanu Martinu Pušenjaku za lepo opravljen cer-
kveni obred, cerkvenemu pevskemu zboru za petje in vsem, ki ste na-
šo mamo pospremili k njenemu počitku.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi najine mamice in mame

Vide HRIBERŠEK
23.6.1937 – 14.11.2012

se iskreno zahvaljujeva vsem sorodnikom, prijateljem in znancem 
za darovano cvetje, sveče ter svete maše.

Posebna zahvala velja tudi d. Karmen Fürst za nesebično pomoč 
ter interni intenzivi Celje. Hvala gospodu župniku ter bogoslovcu 
Marku, govorniku Robertu Stropniku za lepe besede in vsem, ki so jo 
pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči hčeri Vidika in Jožica z družinama

Dotrpela je naša 

Jožefa LEVER – 
Gričarjeva 

(prej Dobravčeva Zefka iz Vimpasl)

Hvala vsem, ki ste ji ob mnogih težkih, življenjskih preizkušnjah 
stali ob strani ali ji na kakršenkoli način poskušali pomagati. V ve-
liko oporo ste ji bili tudi ob izgubi njenega edinega najdražjega si-
na Frančka. Od nje smo se poslovili v nedeljo, 11. novembra, v Bočni.

Naj počiva v miru.

Snaha Marta, vnuka Klemen in Klara 

V SPOMIN

Minilo je leto dni od zadnjega pogleda ljube

Ilone MAROVT
in šest let, kar se je od nas poslovil dragi 

Cveto MAROVT
z Ljubnega ob Savinji

Iskreno se zahvaljujeva vsem, ki postojite ob njunem grobu in jima 
v spomin prižgete svečo.

Hčerki Helena in Cvetka z družinama
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Za razvedrilo

KRALJIČIN SMEH
Janez Pečnik, član Pusta Mozirskega: »Ali veš, kako se danes 

išče delo?«
Polona prva (Oblak), pustna kraljica: »Malo že, a gotovo bom kaj 

novega izvedela od tebe.«
Janez: »Pride prosilec do delodajalca in ta mu pove, da nima nič 

dela. Prosilec pa reče: 'Krasno! Bom kar pri vas ostal. Kolikšna je pa 
plača?'«

ALKOHOLNI PREIZKUS
Ko je v času jesenskih sejmov veliko ponudbe domačih pridelkov 

in sejmarji na veliko hvalijo svojo robo, jo je iz božje previdnosti mo-
dro tudi pokušati. Ko sta Karlo in Olga Kolenc iz »Kurje vasi« pri Var-
poljah pod nekim vaškim kozolcem hvalila svoj šnops, ga je kovaški 
mojster Mirko Jurak s Prihove najprej strokovno okušal, še preden 
pa je opravil nakup, si je premislil rekoč (s palcem v ustih): »Tolele pa 
ni niti lutl niti cvet, ce to popijes, se ne da zivet …« Gospodinja Olga je 
ob tem pobledela, šnopskuhar Korlek pa se je skril pod klobukom.

DVE NAJBOLJ POHVALJENI V SAŠI
Jožica Grobelnik (levo) in Marija Vrtačnik, predsednica Univerze 

za tretje življenjsko obdobje Velenje, sta se v minulih tednih dodobra 
nagarali. Sicer z mnogimi sodelavci in sodelavkami sta opravili vezilj-
ski magisterij, saj sta menda brezhibno organizirali in izvedli 2. Med-
narodni festival vezenja v Velenju. Ob zaključku so jima zaploskali in 
se priporočali za še. »Ja, morda pa res še kdaj,« je na tiho pomislila Vr-
tačnikova, na glas pa je rekla sotrpinki: »Oh, da je le že minilo!«

(Foto: CMS)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 48. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIŽNICA MOZIRJE - MLADINSKA KNJIGA MESECA

Barbara Wersba: Walter: 
Zgodba o podgani

Walter je bil zelo stara podgana, 
ki je živela v hiši pisateljice gospe 
Pomeroy. Toda Walter je o samem 
sebi razmišljal kot o norveški pod-
gani, pravzaprav o precej nenava-
dni norveški podgani. Walter je na-
mreč znal brati. Pravzaprav ne le 
brati, v njem se je skrival celo stra-
sten bralec. Tako sta se pod isto 
streho živeli dve osamljeni bitji, člo-
vek in podgana, pisatelj in bralec. 
Bosta s pomočjo knjig premagala 
osamljenost?

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.
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 Petek,
23. november

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: O miški, ki je brala pravljice

ob 17.00. Restavracija Gaj Mozirje
Predavanje Pridobivanje matičnega mlečka v čebelarstvu

ob 18.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Predstavitev POI London 2012 (Franček Gorazd Tiršek, 
Erik Rosenstein)

ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Zimske svetovalne urice: Šivajmo z Vilmo Slapnik

ob 19.00. Galerija Mozirje
18. slikarski študijski dnevi Ex tempore Mozirski gaj 2012

ob 19.00. Športna dvorana Nazarje
Futsal tekma - KMN Nazarje Glin : Oplast Kobarid

ob 19.00. OŠ Rečica ob Savinji
Pogovor z Levom Detelo

Sobota,
24. november

ob 9.30. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : KŠ Sani Bistrica (kadeti U-16)

ob 14.00. Kulturni dom Nova Štifta
Delavnica izdelave adventnih venčkov

ob 14.30. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Delavnica o pripravi bučnih jedi

ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma - OK KLS Ljubno : Vuzenica (ž)

ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad
Gledališka komedija Zadrečke zdrahe

ob 20.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje : Komenda Hram Gorjan (člani)

ob 21.00. Franky's pub na Prihovi
Koncert skupine Resonanca

Nedelja, 
25. november

ob 10.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarski turnir starejših deklic (KLS Ljubno, Mozirje, 
Prevalje)

ob 12.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Luxuris Celje (mladinci U-18)

ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
9. dobrodelni koncert župnijske Karitas Mozirje-Šmihel

ob 18.00. Kulturni dom Gornji Grad
Gledališka komedija Zadrečke zdrahe

Sreda,
28. november

ob 16.30. Knjižnica Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Kako je Vilko vzljubil zimo

ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Kako je Vilko vzljubil zimo

ob 18.00. Gostišče grad Vrbovec Nazarje
Planinski večeri: Patagonija

Četrtek, 
29. november

ob 15.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Predavanje o tehničnih pripomočkih za gluhe in naglušne ter o 
pravici do slušnega aparata

ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Neke zvezdne noči

ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje Barbare Trobentar Jezikovna kompetenca

ob 19.00. OŠ Nazarje
Predavanje Dušice Kunaver Čar gozda in lesa

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO
◊	PRODAJA	PELETOV
po ugodni ceni. Gsm 041/460-981.

TI-GR d.o.o., Ljubljanska c. 14 a, 3320 Velenje.

◊	STEKLARSKA	DELAVNICA	TAMŠE,	MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 
031/305-532.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menjava 
zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – klip-
snov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene smučar-
ske opreme. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	IN	
A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in KA-
NAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	KOLESARSKI	CENTER	BELI	ZAJEC	MOZIRJE	
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05 925 11 
46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 

Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Žrebico haflinger, visoke rasti, urejen id. in 
osnov, prodam; gsm 041/783-440.
Prodam bikca čb, za 10 eur; gsm 041/574-
846.
Prodam telici sivki, breji 8,5 meseca; gsm 
031/783-666.
Prodam telico sivko, brejo 8 mes., pašno ter 
deske za streho, ...; gsm 041/226-251.
Prodam teličko simentalko, staro 2,5 mese-
ca; gsm 070/744-487.
Prodam telico križano sr-ls, težko 150 kg; 
gsm 031/228-217.
Prodam prašiče, 100 -180 kg, lastne reje – 
možna  dostava; gsm 041/561-893.
Prašiče odlične mesnate pasme prodam. 
Možna dostava. Fišar, Tabor; gsm 041/619-
372. 
Prodam dve ovci za 100 eur; tel. 583-12-18.

DRUGO – PRODAM
Prodam suha bukova drva; gsm 051/438-
498.
Prodamo suha metrska drva; gsm 031/414-
277.
Prodam meso krave (polovico); gsm 
041/324-438.
Prodam orehova jederca; tel. 584-52-61.
Prodam kakovostno, ustekleničeno belo vi-
no, 1,70 eur/l; gsm 041/265-511.
Prodam set dewalt - el. orodje 10,8v; gsm 
041/916-605.
Otroški sobi, beli, rabljeni, komplet prodamo 

po simbolični ceni; gsm 051/357-683.
Prodam skoraj novo 1/4 violino z lokom in kovč-
kom. Veronika, N. Štifta; gsm 031/786-453.
Prodam novo dekliško prvoobhajilsko oble-
ko in čevlje bele barve; gsm 031/553-403.
Prodam strešni kovček, 250 l, odlično ohra-
njen; gsm 040/462-625.
Ugodno prodam pinjo za pranje črev na ele-
ktromotor, gsm 041/727-861.
Prodam stabilni hladilni bazen in klaftrska 
drva, možna dostava; gsm 041/527-289.
Prodam klado za sekanje mesa; gsm 
031/800-852.
Prodam trakt. prikolico 4,5 t ter cisterno za 
gnojevko 2.700 l; gsm 041-519-643.
Prodam cisterno za gnojevko 3.000 l in hlo-
dovino za drva; gsm 031/515-112.
Prodam traktorske snežne verige agrotrak 
570 8, dim. 480/65x24, H izvedba, 8 mm; 
gsm 051/341-733. 

DRUGO – KUPIM
Kupim električni pastir – herkules; gsm 
031/351-808.

NEPREMIČNINE
Oddam 1-sobno stanovanje v Gornjem Gra-
du; gsm 041/535-569.

OSEBNI STIKI  
Želim spoznati mlado žensko, ki se je pri-
pravljena preseliti na urejen dom; gsm 
031/807-376.
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Fotografinja Urška Hrastnik je fotografira-
la Nino Moličnik, 25–letnico iz Luč ob Savi-
nji, ki je tokratna srečnica, saj se ji je izpolni-
la želja po spremembi videza in vam jo pred-
stavljamo v rubriki Stilski izziv.

Frizerka Urška Zorin je Nini njene dolge lase 
precej skrajšala, jih modno, stopničasto postri-
gla in njeno prvotno barvo osvežila s toplejšo 
rjavo barvo s svetlejšimi pasovi, ki dajejo pouda-
rek svetlejših las na spodnjem delu.

Vizažistka Natalija Plankl je oči poudarila s 
senčili v črno lila tonih, prav tako pa tudi usta na-
šminkala z lila šminko.

Nina B. Felicijan je za svojo soimenjakinjo v 
trgovini BazarR izbrala dva zelo različna sloga: 
elegantnega, primernega tudi za preživljanje 
najdaljše noči v letu, ter mladostno športnega, 
ki se je odlično prilegal novi frizuri in make upu.  
Kot vedno je tudi tokrat vse skupaj kombinirala z 
obutvijo trgovine Jurček.

Vabimo vas, da zberete pogum tudi vi, izre-
žete kuponček in preizkusite svojo srečo, mi pa 
vam obljubljamo, da vam ne bo žal.

070838558

Prej

Stilski izziv

Potem
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